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Eforturi susţinute 
pe toate planurile 

activităţii economice
Au trecut aproape patru saptă- 

niîni de cînd oamenii muncii din 
industria judeţului nostru raportau 
secretarului general al partidului 
îndeplinirea prevederilor planului 
pe primii trei ani ai cincinalului. 
La acea vreme ne-am situat prin
tre primele 10 judeţe ale tării ca
re reuşeau această remarcabilă 
performantă. Fapt notabil şi in 
acelaşi timp deosebit de edifica
tor în ceeâ ce priveşte eforturi
le constante, entuziasmul viu care 
au caracterizat activitatea zecilor 
de colective de muncă dinăun
trul judeţului, saltul calitativ evi
dent pe care l-au realizat organi
zaţiile noastre de partid în mo
bilizarea şi dinamizarea tuturor 
oamenilor muncii pe frontul da 
înalta răspundere patriotică a bă
tăliei pentru producţii şi ritmuri 
de dezvoltare superioare.

Un nou bilanţ economic, ulti
mul dinaintea încheierii anului, 
ne oferă acum prilejul să apro- 
fundăm şi să detaliem aspectele 
legate de succesul mai sus amin
tit, oprindu-ne în acelaşi timp a- 
supra celor mai adecvate şi mai 
eficiente mijloace de acţiune în 
această ultimă parte a anului.

Constatarea care se impune cu 
evidenţă: colectivele de muncă au 
continuat într-o majoritate covîr- 
şitoare. eforturile susţinute pentru 
realizarea unor producţii supli
mentare cit mai mari, pentru în

deplinirea exemplară a prevederi
lor planului maximal — condiţie 
esenţială a devansării cincinalu
lui. Demonstraţiile verbale sínt de 
prisos; vom face loc elocvenţei 
cifrelor: am realizat pe primele 11 
luni ale acestui an un ritm de 
creştere a volumului producţiei 
industriale de 13,4 la sută compa
rativ cu perioada similară a a- 
nului trecut. Este un ritm exce
lent care evidenţiază încă o dată 
coordonata majoră a dezvoltării 
judeţului nostru — dinamismul 
său pronunţat. Alături de aceasta, 
eficienţa a constituit calea pe ca
re eforturile tuturor celor ce 
muncesc au fost încununate de 
succese de prestigiu. Desprindem 

' în acest senş din tabloul cuprin
zător al bilanţului pe li luni fap
tul că productivitatea muncii — 
factor determinant al eficienţei — 
s-a realizat în proporţie de 100,3 
la sută Chiar şi în condiţiile în 
care numărul mediu scriptic s-a 
situat sub nivelul planificat. Con
secinţa ultimă, concretă a acestor 
creşteri calitative se exprimă azi 
prin marele volum de produse 
furnizat economiei naţionale pes
te prevederile de plan. La un nu
măr de sortimente — oţeluri 
aliate, maşini şi instalaţii pentru 
industria alimentară, panouri din

(Continuare în pag. a Il-aj ^

Pentru o informare rapidă asupra 
articolelor noi apărute in magazi

nele alimentare, a fost înfiinţat 
„Colţul noutăţilor". In fotografie: 

magazinul „Centra!" din Sibiu
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Din activitatea asociaţiei intercooperatiste Roşia

Muncind hotărît, oamenii 3 «
schimbat nu numai fata lucrurilor

La î Iulie 1973 la Roşia a luaţ fi
inţă asociaţia intercooperatistă pen
tru creşterea animalelor, prin uni
rea eforturilor C.A.P. Roşia, Cornă- 
ţel şi Vurpăr. In cadrul asociaţiei a 
fost constituită o întreprindere zoo
tehnică puternică ce a preluat în
treaga bază tehnico-materială a pro
ducţiei animaliere din cele trei coo
perative agricole.

Nu vom insista asupra temeiniciei 
motivelor de înfiinţare a acestei a- 
sociaţii. Rezultatele de producţie a’.e 
celor trei unităţi demonstrau că po
tenţialul producţiei nu era valorificat 
superior. Evident, prin concentrarea 
mijloacelor existente, prin crearea 
unui nou cadru organizatoric favo
rabil intensificării procesului de mo
dernizare a tehnologiilor de lucru 
în zootehnie, se vizează sporirea 
producţiei animaliere, creşterea _a- 
portului acestei zone la realizările 

■economiei judeţului nostru. Cu atit 
mai mult se impunea o acţiune ho- 
tărîtă în acest sens, cu oît în această 
zonă există condiţii deosebit de fa
vorabile producţiei animaliere.

întreprinderea nou creată a pre
luat întregul şeptel proprietate coo
peratistă (2 802 taurine, din care 
1198 vaci şi junlnci, 11 738 ovine, 
1 196 porcine, clin care 200 scroafe 
şi scrofiţe), 22 grajduri pentru bo
vine, 11 saivane, 3 adăposturi pen
tru porcine, 1050 ha teren arabil,
I 40Ö ha fineţe, 2 530 ha păşune ş.a.

Organizată în 9 ferme specializate,
întreprinderea a desfăşurat, în aces
te prime 5 luni de la _ înfiinţare; o 
activitate meritorie. Există suficien
te şi convingătoare elemente care 
atestă că saltul calitativ organiza
toric înregistrat nu ramine doar o 
nouă firmă, ci înseamnă o ridicare 
substanţiala a capacităţii acestui co
lectiv de a valorifica mai bine po
tenţialul productiv din zonă._ Dacă 
în perioada 1 ianuarie—30 iunie ̂ cele 
trei cooperative agricole au livrat 
statului doar 3 202 hi; lapte de vacă, 
de la înfiinţare şi pîrvă acum între
prinderea intercooperatistă a obţinut 
o producţie marfă de 6 875 hi lapte 
de vacă. în 1972 cele trei unităţi 
au livrat statului doar 8 608 hl lap
te de vacă. In noul cadru organiza
toric, aceeaşi bază tehnico-materială 
valorificată a dat, pină acum 10 077 
hl lapte, estimîndu-se _ că pină la 
sfîrşitul anului se va ajunge la cca.
II 200 hl.

In privinţa producţiei de carne, in 
primul semestru de aici' s-au livrat 
doar 68 tone, iar în perioada 1 iulîe- 
27 noiembrie — 156 tone.

în primul semestru al anului ax i 
s-au înregistrat la mortalităţi 171 
bovine, 1 218 ovine, 455 porcine, iar 
la monte doar 389 vaci şi 164 viţe
le, în timp ce aceiaşi indicatori au

cu totul altă configuraţie de la 1 
iulie şi pină în prezent: mortalităţi 
— 38 bovine, 327 ovine şi 266 por
cine, iar monte — 496 vaci şi 173 
vitele.

Nu se poate trage concluzia că 
unitatea nou înfiinţată a păşit intr-un 
domeniu al realizărilor formidabile, 
că totul pledează pentru ideea în
scrierii definitive a activităţii desfă
şurate aici pe magistrala recorduri
lor culminante. Analizînd atent ac
tuala stare de lucruri, se observă 
existenţa unor carenţe care, neera- 
dicate, pot mina bunele intenţii şi ho- 
tăririle viabile.

întreprinderea nu va realiza indi
catorii anuali planificaţi la produc
ţia marfă de carne de porc şi la 
efectivele de porcine. Dacă pentru 
realizarea efectivelor planificate la 
bovine a existat o permanentă pre
ocupare atit în direcţia reorganiză
rii reproducţiei cit şi în ceea ce 
priveşte cumpărarea de animale, sec
torul creşterii şi îngrăşării porcilor 
a fost şi — din păcate — a rămas 
încă o „cenuşăreasă1* a zootehniei 
locale. Planificarea iniţială prevedea 
cumpărarea a 1 0Ó0 purcei pentru 
îngrăşat. Nu s-a făcut nimic pentru 
materializarea acestei măsuri. Mai 
mult, întreprinderea şi-a prevăzut 
ca în perioada 1 îulie-31 decembrie 
a.c. să obţină de la cele 200 scroafe 
924 purcei. Pină acum însă aici s-a\ţ 
realizat doar 310 purcei.

Fără a minimaliza frumoasele re
zultate obţinute aici în multe pri
vinţe, considerăm că aceste lipsuri 
existente şi acum „trag“ prea greu 
în bilanţul general al activităţii pen
tru a putea fi şi pe mai departe. . ,  
neglijate. Inginerul Victor Matei, 
directorul întreprinderii, ne relata 
că întregul colectiv este hotărît să 
acţioneze concertat, cu perseveren
ţă pentru sporire« producţiei anima
liere. Ferma nr. 3, Vurpăr, condusă 
de med. vet. Ilie Preda, sprijinită 
puternic, şi-a redresat activitatea, 
aşa , incit acum, aici, se realizează 
producţii bune de lapte de vacă. 
Ferma nr. 1, Daia, condusă de med. 
vet. Kurt Billes, promite ca în cel 
mai scurt timp să devină fruntaşă 
pe întreprindere. „Am conceput si 
concepem o specializare evidentă a 
fermelor, o profilare a lor în funcţie 
atit de condiţiile existente cit — 
mai ales •— în funcţie de cerinţele ge
nerale de dezvoltare a întreprinderii, 
afirmă inginerul Victor Matei. întreg 
efectivul de vaci pentru lapte a fost 
concentrat în 4 ferme: Vurpăr. Ro
şia, Noul şi Daîa. Tineretul bovin 
rezultat din aceste ferme este primii 
de fermele din Cornăţel şi Caşolţ.

ta  Cornătel sínt trimise viţeleie 
destinate reproducţiei. Aici s-au a- 
menajat corespunzător adăposturile 
existente. Viţeleie sínt lotizata in

trei categorii: pină la 6 luni, de la 
6 la 14 luni şi peste 14 luni, făcîn- 
du-li-se o furajare şi îngrijire dife
renţiate. Se preconizează ca viţeleie 
din primele două categorii să fie 
cazate în stabulaţie liberă, fără le
gare la iesle.

La Caşolţ este-fermă.pentru îngră- 
şarea tineretului taurin. Aici am a- 
raenajat, şi se continuă amenajarea 
grajdurilor „pe .grătare" cu boxe de
35 viţei —- capacitatea , fiecăreia. 
Aşa se explică faptul că intr-un 
grajd pentru 120 vaci acum sínt a- 
dăpostiţi 370 viţei la-îngrăşat, reali- 
zîndu-se 3Ó0 gr. spor zilnic în greu
tate de la fiecare“.

Efortul conducerii unităţii a ' fost 
canalizat în majoritate în direcţia 
punerii „pe linia de plutire" a sec
torului creşterii taurinelor. Celelal
te ferme au rămas oarecum în afa
ra preocupărilor curente, din care 
cauză nici rezultatele de producţie 
obţinute la porcine şi ovine nu sint 
satisfăcătoare.

Privitor la retribuirea muncii, în 
toate fermele se aplică acordul glo
bal, fiind stabilite tarife economice

J J

vatră de victorii“
Aseară, hr. cadrul acţiunii 

cultural-arfetkffiri ’-de largă au
dienţă şi cuprindere „România 
— vatră de victorii“, închinată 
celei de-a XXX-a aniversări a 
eliberării patriei de sub jugul 
fascist şi Congresului al XI-lea 
al P.C.R., s-a desfăşurat, la 
clubul „Independenţa“ din Si
biu, un interesant dialog al 
formaţiilor artistice de ama
tori de la „Drapelul roşu“ şi 
„13 Decembrie“.

Şi-att dat concursul, într-un 
spectacol bine primit de peste 
cei 600 de spectatori, brigăzile 
artistice de agitaţie, grupurile 
vocale, solişti, recitatori, coruri 
şi ansamblul de estradă.

VIZITA TOVARĂŞULUI 
NICOLAE CEAUŞESCU

în Statele Unite ale Umericii
Primirea directorului general al Fondului Monetar

Internaţional (F. M. i.)
Marti după-amiază, preşedintele 

Consiliului de Stat al Republicii ■ So
cialiste România, Nicolae Ceauşesou, 
a primit, la reşedinţa sa oficială din 
Washington, Blair House, pe directo
rul general al Fondului Monetar 
Internaţional (F.M.I.), dr. Hendrick 
Johannes Witteveen.

La primire au participat tovarăşii 
Manea Mănescu, vicepreşedinte al 
Consiliului de Miniştri, preşedinte al 
Comitetului de Stat al Planificării, şi

Vasile Pungan, consilier al preşedin
telui Consiliului de Stat, precum şi 
L. A. Whittom, directorul pentru Eu
ropa la Fondul Monetar Internaţio
nal.

în cursul convorbirii care a avut 
loc cu acest prilej, a fost apreciată 
buna colaborare stabilită între Ro
mânia şi Fondul Monetar Internaţio
nal, pe parcursul unui an de cind 
ţara noastră a devenit membră a a- 
cestei organizaţii. Totodată, a fost

efectuat un schimb de păreri pri
vind dezvoltarea viitoare a raportu
rilor de colaborare dintre Români,« 
şi Fondul Monetar International.

Directorul general al F.M.I. a dat 
o înaltă apreciere dinamismului dez
voltării economice a României, sta
bilităţii remarcabile a acestei dezvol
tări în condiţiile cunoscutelor fluc
tuaţii ale sistemului monetar inter
naţional.

Primirea a decurs într-o ambianţă 
cordială.

Primirea preşedintelui Băncii Internaţionale pentru 
Reconstrucţie şi Dezvoltare (S. I. R. 0.)

Preşedintele Consiliului-de Stat «al 
Republicii Socialiste . România, 
Nicolae Ceauşescu, a primit, marţi 
seara, la Biair House, pe Robert 
McNamara, preşedintele Băncii • In
ternationale pentru Reconstrucţie ■ şi 
Dezvoltare (B.I.R.D.),

Au fost discutate probleme privind 
evoluţia şi perspectivele . relaţiilor 
dintre Republica Socialistă România 
şi Banca Internaţională, pentru.'Re

construcţie şi Dezvoltare. în context, 
a fost examinat stadiul realizării u- 
nor proiecte vizînd finanţarea de o- 
biective economice ce urmează a fi 
construite în ţara noastră.

Preşedintele Băncii Internaţionale 
pentru ■ Reconstrucţie şi Dezvoltare a 
exprimat aprecieri elogioase faţă de 
dezvoltarea economică impetuoasă a 
României, a relevat spiritul de coo
perare ce caracterizează relaţiile 
dintre-autorităţile române şi B.I.R.D.

La primire — desfăşurată intr-o 
atmosferă de cordialitate — au luat 
parte Manea Mănescu, vicepreşedinte 
al Consiliului de Miniştri, preşedinte 
ai Comitetului de Stat al Planifică
rii, şi Vasile Pungan, consilier al 
preşedintelui Consiliului de Stat, 
precum şi Munir Benjenk, vicepre
şedintele B.I.R.D., şi Gregor Botow, 
directorul pentru Europa, Africa d* 
Nord, şi Orientul Apropiat al B.I.R.D.

In prezenţa serului s t a t u l u i  r o m â n  a  fost 
semnat acordul de c o n s t i t u i r e  a  Consiliului 

româno-american p e n t r u  promovarea 
relaţiilor economice

Programul zilei de marţi al vizi
tei oficiale a preşedintelui Nicolae 
Ceauşescu în Statele Unite a cu
prins un obiectiv de referinţă în 
dezvoltarea relaţiilor economice 
dintre România şi Statele Unite — 
întîlnirea şefului statului român cu 
reprezentanţi de frunte ai vieţii eco
nomice americane. întîlnirea a avut 
loc la sediul central, al Camerei de 
Comerţ a Statelor Unite ale Ame- 
ricii.

Au luat parte Frederick Dent, mi
nistrul comerţului, Peter Flanigan, 
consilier al preşedintelui S.U.A. 
pentru problemele relaţiilor econo
mice externe, William Eberle, re
prezentant special penttu negocierile 
comerciale, Steven Lazarus, adjunct 
al asistentului ministrului comerţu
lui şi director al Biroului pentru 
comerţul Est-Vest, Willis Armstrong, 
asistent al secretarului de stat pentru 
problemele economice şi de afaceri 
din Departamentul de Stat, Robert 
Wright, director al oficiului pentru 
comerţul Est-Vest din Departamen
tul de Stat, Herbert Stein, preşedin
tele Consiliului consilierilor econo
mici ai preşedintelui Statelor Uni
te, alte personalităţi economice gu
vernamentale.

De asemenea, au luat parte Arch 
Booth, preşedintele Camerei de Co
merţ a Statelor Unite, Gabriel Hau- 
ge, preşedintele firmei „Manufactu
rer Hanover Trust Company", Jar 
mes Lee, preşedintele companiei 
„Gulf Oii Corp", Daniel Goldy, pre
şedintele Consiliului american al Ca

merelor internaţionale de comerţ, T. 
Tharp, vicepreşedinte al companiei 
„General Tire", James Gray, vice
preşedintele firmei „National Machi
nes Tool Builders Association", alţi 
conducători de întreprinderi' comer
ciale şi industriale americane.

Preşedintele Camerei de Comerţ 
a Statelor Unite, Arch Booth, a o- 
ferit o recepţie în cinstea preşedin
telui Nicolae Ceauşescu, . cu prile
jul vizitei sale în Statele Unite.

Întîmpinîndu-l pe preşedintele 
Consiliului de Stat ' al României, 
tovarăşul Nicolae Ceauşescu, pre
şedintele Camerei americane de Co
merţ a relevat că participanţii, la re
cepţie se simt deosebit de onoraţi 
de a avea prilejul să se întîlnească 
cu şeful statului român.

în cursul recepţiei, preşedintele 
Nicolae Ceauşescu sm întreţinut 
cordial cu reprezentanţii vieţii eco
nomice americane.

În continuare, în prezenţa1 şefu
lui statului român, a avut loc cere
monia semnării acordului de consti
tuire a Consiliului româno-american 
pentru promovarea relaţiilor econo
mice. Acordul a fost semnat, din 
partea română, de Roman Moldovan, 
preşedintele Camerei de Comerţ şi 
Industrie a Republicii Socialiste Ro
mânia, iar din partea americană de 
Arch Booth, preşedintele Camerei de 
Comerţ a Statelor Unite.

Acordul relevă că, în dorinţa de 
a promova schimburile comerciale şi 
cooperarea economică dintre Româ
nia şi Statele Unite, în vederea uti-

(Continuare îa pae. a Il-a) 
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lizării potenţialului comercial şî de 
colaborare economică între cele două 
ţări, în dorinţa de a identifica noi 
domenii de cooperare tehnică şl in
dustrială, Camera de Comerţ şi In
dustrie a Republicii Socialiste Româ
nia şi Camera de Comerţ a Statelor 
Unite au hotărît să creeze Consi
liul economic româno-american. 
Consiliul va avea în vedere elabo
rarea de soluţii pentru dezvoltarea 
relaţiilor economice dintre cele 
dbuă ţări, eforturile sale fiind strîns 
coordonate cu instituţiile guverna
mentale competente din cele două 
ţări. Acordul relevă că la înfiinţa
rea consiliului se are in vedere ca 
el să ia în considerare căile şi mij
loacele de eliminare a obstacolelor 
din. calea comerţului şi cooperării 
economice, precum şi căile pozitive 
de îndeplinire a obiectivelor acestui 
acord. Cele două camere vor coope
ra pentru facilitarea şi extinderea 
comerţului şi cooperării industriale 
între cele două ţări.

Luînd euvîntul cu acest prilej:— 
preşedintele Camerei de Comerţ a 
S.U.A., Arch Booth, a dat o înaltă 
apreciere faptului că, în ciuda pro
gramului său încărcat, preşedintele 
Consiliului de Stat a! României, 
Nicolae Ceauşescu, a hotărît să par
ticipe la ceremonia semnării. „În ce 
ne priveşte, a subliniat el, consi
derăm că . acesta este un moment 
cu adevărat istoric. Este pentru pri
ma dată cînd instituţia noastră se 
angajează în relaţii organizate cu o 
ţară socialistă. Urmare a adoptării 
unui astfel de concept de către,Con
siliul nostru directorial, noi plănuîm 
să stabilim aranjamente similare şi 
cu alte state din Europa răsăritea
nă. Acesta, însă, este primul aran
jament şi, de aceea, acordăm o de
osebită importanţă' asigurării succe
sului său“.

Referindu-se în continuare Ia o- 
biectivele esenţiale ale activităţii 
Consiliului economic comun, vor
bitorul a subliniat că „acesta va fî 
folosit drept canal pentru continua
rea dialogului dintre factorii de de
cizie în problemele economice din 
România şi Statele Unite, precum 
şi drept instrument pentru facilita
rea intensificării relaţiilor comer
ciale şi acţiunilor de cooperare in
dustrială dintre cele două ţări. Spe
răm ca noul consiliu să devină în 
curînd un factor dinamic al scenei 
comerciale americano-române. In 
primul rînd, aşteptăm ca acest orga
nism să abordeze mai atent proble
mele de importantă primordială din 
domenii cum ar fi cele privind le
giferarea acordării României de că
tre Statele Unite a unui tratament 
comercial nediscriminatoriu, cel al

(Continuare în pag. a IIT-a)

A L O !  N -A  ŢI G R E ŞIT  N U M Ă R U L . . .
Cinci participante ia două concursuri profesionale •  Judeţul Sibiu, de două ori locul al ll-lea pe ţa ră

„Cea mai bună telefonistă“ şi 
„Cea mai bună telegrafistă" — 
titulaturile sub care s-au desfă
şurat în cursul acestui an două 
concursuri profesionale organi
zate de Direcţia generală a , poş
telor şi telecomunicaţiilor şi Uni
unea sindicatelor din transpor
turi şi telecomunicaţii. Ambele 
cu fază naţională, după ce fa
zele de masă anterioare (pe cen
trală şi pe direcţie judeţeană 
P.T.T.R.) la care a participat prac
tic întreaga masă de lucră
toare din aceste domenii de bază 
ale telecomunicaţiilor •— depar
tajaseră pe cele mai bune din
tre cele mai bune. Că formula 
nu este o vorbă de circumstanţă 
ne-o dovedesc rezultatele de la 
faza finală, în cadrul căreia ju
deţul Sibiu a ocupat locul al
11-Iea la ambele concursuri, du
pă municipiul Bucureşti, la tele
grafie şl după judeţul Dolj, la

sÎ̂
ielefonie.

Iată-le • pe cele - cinci fete care 
au reprezentat cu cinste, la 
Bucureşti, pe lucrătoarele şi lu
crătorii P.T.T. din judeţul nos
tru: Maria Talciu, telegrafistă 
supraveghetoare (locul al Il-lea) 
şi Maria Mihuleţ, telegrafistă 
(locul IX); Solia Jurea (locul 
II—III), Ana Alexandrescu şi 
Raveca Constantin (ambele lo
cul XIV—XVIII) — telefoniste.

Şi, un amănunt: concursul re
zervat telegrafistelor a reunit la 
faza finală 82 de specialiste ale 
transmiterii telegramelor iar la 
cel de telefonie s-au întrecut, 
în aceeaşi fază, 105 centraliste.
■ Pentru fetele noastre, n-a fost, 

cu alte ' cuvinte, deloc o trea
bă uşoară . . .  ceea ce le spo 
reşte, cu . cîteva cote, meritul,

Alo! N-aţi greşit numărul 
Nu numai dacă primeşte coman

da dv. Sofia, Ana sau Raveca. 
Ci şi dacă „veţi întîlni“ vocea ce
lorlalte de la centrala sibiană. 
Centrala? 12-14-20 telefoniste. Mi 
s-a părut, pentru început, biza
ră atmosfera de acolo. Un fel 
de babilonie modernă. Pentru 
a-ţi retuşa ideile preconcepute, 
trebuie neapărat să ai în vedere 
un „amănunt": ceea ce face fie
care dintre aceste lucrătoare . — 
care au şi ele acasă familii şi 
necazuri ca oricare —•' este o 

. treabă de mare responsabilitate.
— Care-i condiţia de esenţă 

a succesului în„ profesiunea de 
telefonistă, Sofia Jurea?

Cred că-i odihna. Calmul 
pe care ţi-1 dă odihna. Altfel 
cum aş putea înţelege pe toti 
solicitanţii. Care solicitanţi au 
fiecare, un mod dc .a fi. Eu tre
buie să-mi înving definitiv pro
pria condiţie pentru a fi în stare 
să.-l servesc pe fiecare solici

tant ca şi cum el ar fi . . .  sin
gurul. Şi, credeţi-ne, e atit de 
greu să fii calmă indiferent de 
împrejurări.

— Cum e să fii telegrafistă, în 
concurs, Maria Talciu?

— E să ai atenţia veşnic la 
cotă maximă. Fineţe. Exemplu?, 
Ni s-au dat pentru transmis 
texte lungi, în limbi străine, ci
frate şi, mai ales, cu o grăma
dă de . . .  capcane.

— Capcane?
— Exact. Grupe de cifre de a- 

celaşi fel sau apropiate, pentru 
care — numărarea exactă este 
obligatorie — ceea ce „înghite" 
timp, cuvinte repetate la capăt 
de rînd. Neatenţia te pune să-l 
>ări pe unui.

— Care sint orele cele mai 
•lificile ale serviciului?

— 4,30—5. Adică orele cînd 
se trezesc oamenii...

. Dar, dincolo de dificultăţi, 
cinci fete bine pregătite au de
monstrat că Sibiul naşte mese- 
riaşe ...

Probe dificile care presupu
neau cunoştinţe în domeniul teh
nicii telefoniei şi telegrafiei, 1n- 
demînare, constituţie psihică per
fectă, cunoştinţe de geografie, de 
economie politică, Ideea unică a 
unor asemenea concursuri: pres
taţii de calitate, promptitudine 
faţă de cerinţele clienţilor. Do
ză mai mare sau mai mică de 
emoţie, abilitate, atmosfera ori
cărei mari confruntări. Dar, din
colo de acestea, reuşita încunu
nează eforturi şi pasiune. Să le 
adresăm celor cinci un cuvint 
caid din partea sutelor de mii 
de cetăţeni — beneficiari.

VICTOR DOMS A
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Calificarea profesională şi 1
socială a tineretului — preocupare

a şcolii
în municipiul Mediaş există posi

bilităţi largi de pregătire profesiona
lă a tinerilor: două grupuri şcolare, 
o şcoală profesională cu bogate tra
diţii şi înainte de toate peisajul in
dustrial divers oferit de un mare nu
măr de întreprinderi.

Anual aceste şcoli promovează cî- 
teva sute de meseriaşi în mai mult 
de 25 profesiuni, tineri care-şi ga
sest locul de muncă aici sau pretu
tindeni în ţară unde se simte nevoie 
de aportul lor. De multe ori tinerii 
absolvenţi sínt puşi în situaţia de a 
pune în funcţiune obiective cu to
tul noi unde competenţa meseriei 
este probată în primele zile de acti
vitate. Sarcina nu-i deloc uşoară şl 
aceasta sporeşte responsabilitatea 
factorilor educativi. De aceea, con
ducerile şcolilor, împreună cu con
ducerile întreprinderilor organizează 
frecvente consfătuiri comune punînd 
în discuţie aspectele multiple ale ,a- 
cestor preocupări.

La o asemenea.consfătuire am parti
cipat zilele trecute. Iniţiată de Co
mitetul municipal de partid, şi orga
nizată la Şcoala profesională M.I.U., 
consfătuirea a reunit la „masa ro
tundă“ colectivul de conducere a 
şcolii, directori, ingineri şefi şi maiş
tri care se ocupă de practica în 
producţie a elevilor de la „Tîrnava", 
fabrica „8 Mai“, „Emailul roşu“ şi 
fabrica „Vitrometan“. Discuţiile s-au 
referit 'la condiţiile de muncă şi în
văţătură ale elevilor, Ia sprijinul o- 
ferit de muncitori, la preocuparea 
organizaţiilor de partid şi de tineret 
pentru integrarea tinerilor absolvenţi 
în colectivul de muncă, la realizarea 
normei zilnice şi afirmarea persona
lităţii fiecăruia.

Din aprecierile făcute a reieşit că 
în întreprinderile noastre se mani
festă multă grijă pentru formarea 
fiecărui tînăr, că meseria nu e o tai
nă pe care o cunoaşte numai mais
trul ci este rezultatul unei colabo
rări dintre acesta şi elev, în fata 
cuptorului, a maşinii, a războiului de 
tesut. „Ne mîndrim cu tinerii in
struiţi de noi. La Avrig avem cîti- 
va absolvenţi care realizează în me
die lunar salarii de peste 2 000 lei.

Sínt, de asemeni, foarte buni şlefui
torii şi sticlarii care muncesc acum 
la Dorohoi" spunea instructorul Va
sile Goia. Aceleaşi relatări le-a fă
cut şi inginerul şef de la „Emailul 
roşu“, Valerian Havriciuc: „Datori
tă preocupării atente din timpul şco
larizării, toti absolvenţii noştri s-au 
încadrat bine în muncă. Nu rămîn 
în urmă. încă din primele luni îşi 
realizează normele".

Apreciind pozitiv strădania cadre
lor de instructori, inginera Etelca 
Gárdán de la „Tîrnava“ considera 
prezenta elevilor care fac practica 
în această întreprindere ca un aju
tor preţios pentru realizarea planu
lui de producţie.

S-au mai făcut referiri la întărirea 
spiritului de disciplină în producţie 
şi în şcoală a celor t 200 de elevi, 
la interesul lor de a stăpîni cu pre
cizie toate cunoştinţele şi deprinde
rile necesare meseriei pentru care 
au optat, bogăţia vieţii spirituale pe 
care o trăiesc în colectivitate etc.

Trebuie subliniate însă şi unele oa- 
rente în organizarea practicii, în 
utilizarea tuturor mijloacelor de a- 
tragere a tînărului pentru a desfăşu
ra o activitate eficientă, pe măsura 
eforturilor făcute pentru pregătirea 
sa. Este reclamată cerinţa ca munci
torii de la „8 Mai" să manifeste mai 
multă încredere în elevi, oferindu-le 
posibilitatea să lucreze mai mult 
timp la maşină pentru a-şi însuş 
complexitatea deprinderilor necesare 
In acest sens, inginerul Liviu Sa 
bău, directorul fabricii a făcut pre 
cizarea că se va avea în vedere pu 
nerea în funcţiune a noii linii de 
croit-cusut încălţăminte, participarea 
exclusivă a elevilor.

La „Tîrnava“ este nevoie de un 
spaţiu unde să se facă instruirea vii, 
torilor muncitori. La fabrica „Vitro 
metan" se impune dotarea atelieru 
lui de pictură cu mobilierul necesar 
precum şi un sprijin mai mare pen 
tru diversificarea produselor de sti 
clărie în atelierul de practică, pen 
tru ca elevii să facă o muncă mai 
complexă. La „Emailul roşu" se simte 
nevoia unor truse de lucru pentru 
emailatori etc.

Acestea au fost cîteva cerinţe ale 
şcolilor şi pentru fiecare s-a găsit 
soluţia în interesul creşterii proce, 
sului instructiv-educativ.

întreprinderile şi-au formulat şi 
ele cerinţele faţă de scoală. Astfel 
se sublinia necesitatea ca la viitoa 
rele concursuri de admitere ca pro 
bă de concurs să fie inclusă şl o ies 
tare specifică meseriei respective 
pentru a exclude elevi neorientaţi 
profesional. în acelaşi timp se impu 
ne ca pentru elevii cuprinşi în şcoa 
la profesională să se facă mai mult 
în vederea dezvoltării dragostei lor 
pentru meseria aleasă.

Apreciind utilitatea acestei consfă
tuiri, tovarăşul Teodor Moldovan, 
secretarul Comitetului municipal de 
partid a făcut precizarea că pregăti
rea cadrelor de inline este sarcina 
tuturor factorilor educativi din între
prinderi şi şcoli. Tinerii trebuie să 
cunoască din timp genul de produc
ţie al viitoarei lor meserii, mersul 
întrecerii socialiste, îndatoririle lor 
fată de aceste sarcini şi să fie sti
mulat! în a participa şi ei activ şi 
cu însufleţire la realizarea lor. Nu
mai aşa avem garanţia că vor cu
noaşte şi vor preţui eforturile alto
ra, vor dobîndi pe lingă cunoştinţe
le profesionale necesare, capacitatea 
de a se integra organic în viaţa şi 
preocupările colectivului de muncă.

ILIÉ OLARU

Realizări in unităţile 
agricole socialiste

I.A.S. Slimnic. Pregătirea temeinică 
a producţiei viitoare este în cen
trul preocupărilor colectivului de 
oameni ai muncii. Pînă în prezent 
au fost transportate în cîmp 4 930 
tone îngrăşăminte organice destinate 
culturilor de primăvară şi 2 720 tone 
în plantaţiile de pomi. în fruntea ac
ţiunii se situează fermele nr. 4, zoo
tehnică Slimnic, condusă de Nicolae 
Vărgatu, nr. 1, Haşag, condusă de 
ing. Petru Drăgan, nr. 5, Bacea, con
dusă de ing. Johan Fleischer.

VACANTA de iarnă 
a elevilor şi studenţilor

Ministerul Educaţiei şi învătă- 
mîntului aduce la cunoştinţă că, 
potrivit regulamentelor şcolare în 
vigoare, vacanta de iarnă a ele
vilor din şcolile generale, liceele 
de cultură generală, şcolile profe
sionale şi liceele de specialitate 
începe în ziüa de 21 decembrie 
a.c. după ultima oră de curs şi se 
încheie la 9 ianuarie 1974.

Cursurile se vor relua în ziua 
de 10 ianuarie.

Vacanţa de iarnă a studenţilor 
din toate instituţiile de învătă- 
mînt superior începe în ziua de 
22 decembrie a.c. după sfîrşitul 
sesiunii de examene şi se încheie 
la 6 ianuarie 1974, cursurile ur- 
mînd să fie reluate la data de 
7 ianuarie. (Agerpres)

C.A.P. Şura Mică. Ferma zooteh
nică a unităţii a livrat statului pînă 
în prezent 270 tone carne de tine
ret bovin (din care 150 tone pentru 
export) şi 48,5 tone carne tineret o- 
vin îngrăşat. De menţionat că în 
aceste zile vor fi livrate încă 35 to
ne carne de tineret ovin îngrăşat. 
După cum ne informează şeful fer
mei, medicul veterinar Peter Stürner, 
o contribuţie de seamă la aceste 
realizări au adus loan Huculeci, A- 
xente Mureşan, Susana Lutsch, loan 
Barbu, loan Drăguş, Dumitru Moldo
van ş.a.

C.A.P. Porumbacu de Jos. Pînă în 
prezent unitatea a obţinut 2 570 hl 
lapte de vacă şi bivoliţă — produc
ţie marfă, existînd perspective ca pî
nă la sfîrşitul anului să fie îndepli
nită exemplar sarcina asumată. A- 
celaşi harnic colectiv de muncă a 
realizat în acest an 231 vitei, mai 
mult cu 40 decît indicatorul plani
ficat. Aceste rezultate sínt urmare a 
hărniciei de care dau dovadă Gheor- 
ghe Comşa, brigadierul zootehnic, 
Aurel Cotîrlea, Eleonora Albean, Ion 
Urlea, Maria Melinte, Constantin 
Mandeal şi toti ceilalţi zootehnişti.

C.A.P. Avrig. Unitatea a realizat 
din activităţile cu caracter industrial 
venituri de 648 mii iei. cu 38 mii lei 
mai mult decît indicatorul anual pla
nificat. Se estimează că pînă la sfîr- 
şitul anului veniturile realizate din 
acest sector vor ajunge la 700 000 
lei. Fruntaşi în acest sector sínt Ni- 
chitu Onica, Nicolae Humaciu, loan 
Onica ş.a.

D I A L O G  CU C I T I T O R I I
Propunerea dv. stimate tova

răşe P. Gagea din Sibiu o con
siderăm deosebit de importantă. 
Avem convingerea că tot la fel 
Va fi privită şi de cei chemaţi 
să o aplice. Adică de ce auto
buzele care se retrag la garaj, 
indiferent de traseul lor obiş
nuit, să meargă goale (cînd ar 
putea să ia călători de pe tra
seul 2 cum faceţi dv. propune
rea) — la care noi am adăuga 
şi de p e , traseul 23 — desigur 
cu opririle în staţiile respective, 
în asemenea situaţii călătorii să 
fie avizaţi prin table indicatoare 
care să specifice retragerea şi 
traseul ce-1 parcurge.

Intr-adevăr de cîtva timp în 
comerţ nu s-au mai găsit becuri 
de putere mică. Vor fi puse în 
vînzare şi acestea, aşa cum 
prevede, de altfel, şi Decretul 
620. De fapt aceleaşi servicii pot 
face pentru pivniţe, casa scări
lor, holuri, coridoare, cămări etc 
şl becurile de 15 W ca şi al
tele mult mai mari. Fiecare din
tre noi avem înalta datorie ce
tăţenească să gospodărim cu 
cea mai mare grijă energia şi 
combustibilul, să intervenim şi 
să punem capăt oricărei tendin
ţe de risipă.

Retragerea ca membru al 
cooperativei de credit şi a re
stituirii fondului social, tovară
şe Alexandru Szabó din Mediaş, 
nu se poate face oricînd şi ori
cum. Dv. aţi lichidat ultima ra
tă a împrumutului ce l-aţi făcut

în ianuarie a.c. Statutul coope
rativei de credit prevede în art. 
16 că „în cazul membrilor care 
au beneficiat de împrumuturi, 
retragerea se poate face numai 
după doi ani de la achitarea ul
timei rate a împrumutului. Cere
rea de retragere sx adresează 
biroului executiv al cooperati
vei, care are obligaţia să o su
pună spre rezolvare la prima 
adunare generală“.

In conformitate cu textul de 
mai sus aveţi dreptul de a face 
cererea de retragere ca mem
bru în luna ianuarie 1975, cînd 
vi se va restitui şi fondul so
cial în valoare de 600 lei, cît 
susţineţi că aţi depus.

In legătură cu cele semnalate 
de dv. tovarăşe Carol Silveanu 
sîntem încunoştintati de către 
Inspectoratul de stat teritorial 
pentru protecţia muncii Sibiu 
că s-au luat măsurile necesare 
pentru înlăturarea zgomotelor 
provocate de unele instalaţii de 
la cofetăria din cartierul Teré
zián. în acest sens s-a impus 
conducerii I.L.A.P. să schimbe 
electromotorul de acţionare a 
instalaţiei frigorifice care era 
defect şi din cauza căruia se 
produceau zgomote. De aseme
nea, agregatul frigorific a fost 
plasat pe tampoane de cauciuc, 
reducîndu-se substanţial zgomo
tul. Totodată, indiferent de tem
peratură ori anotimp, s-a dispus 
nefunctionarea agregatului fri
gorific între orele 22—6.

(G. S.)

l l iU

Moment de la deschi
derea expoziţiei de 
gravură Max Klinger, 
de la Casa artelor din 

Sibiu
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CINEMA
SIBIU: PACE Ar

Doi pe un balansoar
(orele 9,00; 12,00; 15,30; 18,00; 20,30); 
ARTA: O sută de lei (orele 10,00; 
12,00; 14,30; 16.30; 18,30; 20,30); TI
NERETULUI: Pisica junglei (orele 
10,00; 12,00; 14,30; 16,30; 18,30;
20,30).

MEDIAŞ: PROGRESUL: Cînd le
gendele mor (orele 9,00; 11,15; 14,00; 
16,30; 19,00; 21,15); TINERETULUI: 
Acea pisică blestemată (orele 10,00; 
16,30; 18,30; 20,30).

CISNADIE: POPULAR: Viforniţa 
(orele 11,00; 16,00; 18,00 şi 20,00).

DUMBRĂVENI: 7 NOIEMBRIE:
Lumea se distrează (orele 18,00 şi
20,00).

COPŞA MICA: POPULAR: Pădurea 
spînzuraţilor, seriile I şi II (orele 
16,00 şi 19,00).

OCNA SIBIULUI: Pe aripile vtn- 
tului, seriile I şi II.

BAZNA-BAI: Ciprian Porumbescu,
seriile I şi II (orele 16,00 şi 19,00).

APOLDU DE SUS: 23 AUGUST: 
Bărbaţii în deplasare (orele 17,00 şi 
19,00).

TELEVIZIUNE
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DACĂ ALBINELE AR îl AVUT...
Dacă albinele ar fi avut con

tract de muncă, probabil că lor 
le-ar fi fost desfăcut în şedinţa 
din 1 noiembrie a.c. a comitetu
lui oamenilor muncii de la Inspec
toratul silvic Sibiu. Dar fiindcă a- 
cestea n-au „forme legale" şi deci 
n-au putut fi scoase vinovate de 
nerealizarea planului de miere, 
conducerea inspectoratului i-a gă
sit vinovaţi pe Someşan Gavrilă, 
Someşan Rodioa, Rădutiu Achim 
II şi Schotsch Martin. Deci, „ana- 
lizînd activitatea secţiei apicole 
a I.S. Sibiu (comitetul oamenilor 
muncii, n.n.) a stabilit că apicul
torii S. G. şi S. R. — (fiindcă aceş
tia au sesizat şi ne-au cerut spri
jinul) — au avut o activitate cu 
totul necorespunzătoare, care se 
reflectă în rezultatele slabe obţi
nute de cei doi apicultori pe li
nia realizării planului de produc
ţie al stupinei gestionate de cei 
doi angajaţi. . .  Faţă de gravitatea 
faptelor prin care s-au cauzat gra
ve prejudicii unităţii, urmează — 
ţinînd seama şi de faptul că cei 
doi angajaţi au mai fost sanc
ţionaţi — să li se desfacă con
tractul de muncă, disciplinar, con
form dispoziţiilor art. 100 lit. f. 
din C.M. cu data de 1 noiembrie 
1973 şi să Ii se preia imediat 
stupina încredinţată lor“. (Deci
zia nr. 162 din 1. XI. 1973). De
cizia poartă ştampila şi semnătu
ra directorului inspectoratului, 
ing. loan Lungu.

Acum să recapitulăm.
La 20 aprilie 1973 soţii R. şi 

G. Someşan, sínt angajaţi şi li se 
dă în primire o stupină alcătuită 
din 203 familii. Era o stupină sla
bă şi slăbită de boală (nozemoză). 
G. S. îşi ia angajamentul — în 
scris — c-o va „pune pe picioa
re". „In cazul în care era un an

bun şi beneficiind de sprijinul 
inspectoratului, aş fi reuşit“ 
(G.S.).

Timpul a fost însă nefavorabil, 
locul nozemozei a fost luat de o 
altă boală — locă combinată —, 
s-a intrat în nişte „goluri de cu
les" la salcîm şi te'i, zahărul şi 
medicamentele solicitate n-au fost 
în cantităţi suficiente şi iată că 
G. S. nu-şi poate respecta anga
jamentul.

în 17 mai G. S. aflîndu-se cu 
stupina în pastoral i se face o 
inspecţie şi i se găsesc nereguli 
care sínt semnalate într-un pro
ces verbal. „N-am luat măsuri 
pentru că G. S. avea timpul şi 
posibilitatea să-şi pună la punct 
stupii pe care-i avea în gestiune* 
(ing. I. Lungu). în 22 iunie sínt 
verificaţi stupii rămaşi în reface
re la Sibiel şi se menţionează în 
alt proces verbal că „datorită tim
pului ploios, lipsei de cules, pu
terea familiilor este slăbită şi 
trebuie — în vederea întăririi lor
— stimulate cu biostimulator" 
(zahăr).

Controale s-au făcut deci, dar 
măsuri nu prea s-au luat. G. S. 
n-a fost sancţionat la 17 mai — 
aşa cum merita — iar zahărul şi 
medicamentele au fost trimise cu 
întîrziere şi în cantităţi insufi
ciente.

Aşa stînd lucrurile producţia a 
fost compromisă. Dar nu numai 
G. şi R. S. nu şi-au îndeplinit pla
nul, ci toţi apicultorii din cadrul 
secţiei sibiene. Şi atunci, la 1. 
XI. a.c., făcîndu-se analiza, celor 
patru salariaţi, amintiţi la începu
tul rîndurilor de faţă, li s-a des
făcut disciplinar contractul de 
muncă. Cu alte cuvinte a fost 
căutat şi — după cum se vede
— găsit „acarul Păun“.

Decizia nr. 162 a fost dusă la

9,00 — Curs de 
limba engleză — 

lecţia 68 (reluare). 9,30 — Curs de 
limba germană — lecţia 70 (reluare). 
10,00 — Telex. 10,05 — Reporterii 
noştri peste hotare. 10,25 — Tele- 
cinemateca (reluare). 11,40 — „Ne
stemate argeşene* — emisiune de 
felelor. 12,10 — Telejurnal. 16,00 
— Teleşcoală. Ştiinţe sociale. Con
sultaţii — Realitate şi prognoză. — 
Esenţă şi fenomen. 16,30 — Inter
ferenţe ştiinţifice: Bionica. 17,30 — 
Emisiune în limba maghiară. 18,30 
_ Telex. 18,35 — Imagini finlan
deze. 18,55 — întrebări şi răspun
suri. Spirit laic şi ateism. „Inteli
genta" animalelor. 19,15 — Publici
tate. 19,20 — 1001 de seri. Fabule 
de La Fontaine .„Motanul, nevăs- 
tuica şi iepuraşul* 19,30 — Tele
jurnal — Cincinalul înainte de ter
men. 1973 — an hotărîtor. 20,00 — 
Cintecul săptămînii: Ţară tu, iubirea 
noastră. 20,05 — Seară pentru ti
neret. 21,10 — Steaua fără nume, 
emisiune concurs pentru tineri in
terpreţi de muzică uşoară. 22,10 — 
24 de ore.

CONFERINŢE
în cadrul activită

ţii clubului economiş
tilor va fi luată în discuţie tema: 
Relaţia matrice-programarea liniară. 
Problema optimizării transportului 
între beneficiari şi furnizori. Prezin
tă C. Bota, economist. Acţiunea are 
loc astăzi, la ot® 18, în sala centru
lui de informare tehnică a Casei de 
cultură a sindicatelor şi va fi în
cheiată de audiţia muzicală „Coruri 
celebre din opere“

f a m f a  n i

Centrul meteorologic Sibiu comu
nică: vreme relativ rece cu cerul 
mai mult acoperit. Vor cădea nin
sori temporare. Vîntul va sufla slab 
pînă la potrivit din sectorul nord- 
vestic. Minimele vor fi cuprinse în
tre minus 7 şi minus 10 grade, iar 
maximele între minus 4 şi zero gra
de.

• ••

îndeplinire cu promptitudine deşi 
sotÜ G. şi R. S. n-au fost prezenţi 
la şedinţa în care li s-a hotărît 
desfacerea contractului de mun
că. Dar după trei săptămîni — 
stupoare — are loc o nouă şedin
ţă a comitetului oamenilor mun
cii de la Inspectoratul silvic Sibiu 
ş i . ..  „în urma analizei controlu
lui la fiecare stupină s-a stabilit 
ca drept consecinţă să se revină 
la deciziile 162 şi 167 din 1. XI. 
1973 prin oare s-a desfăcut con
tractul de muncă apicultorilor So
meşan Gavrilă, Someşan Rodica, 
Rădutiu Achim II şi Schotsch 
Martin, urmînd ca acestora să li 
se desfacă contractul de muncă 
prin desfiinţarea posturilor de a- 
picultori cu aceeaşi dată, în con
diţiile şi drepturile prevăzute de 
dispoziţiile art. 130, lit. a din 
C.M., iar Schotsch Martin să fie 
transferat în interesul serviciu
lui, conform dispoziţiilor art. 69 
din C.M. şi art. 11 lit. a din Le
gea nr. 11/1971 la cooperativa de 
consum Dumbrăveni". (Decizia 
nr. 176 din 21. XI. 1973).

La Inspectoratul Silvic Sibiu 
deci, ori e albă, ori e neagră, ori 
e teacă, ori e pungă, cam tot 
una-i.

Cum este posibil ca nişte oa
meni, chiar admitînd că au gre
şit grav, deşi din hîrtiile existen
te prin dosare rezultă că inspec
toratul îşi are „porţia* sa, să fie 
daţi afară fără a li se asculta ex
plicaţiile, fără a li se lua în dis
cuţie argumentele? Cum este po
sibil ca patru oameni să fie fă
cuţi vinovaţi de nelndeplinirea 
planului unei întregi secţii? Şi 
cum este posibil ca o decizie să 
fie înlocuită cu alta în numai trei 
săptămîni?

N. I. DOBRA

Cooperativa „A rta  Sibiului“
cu sediul în Sibiu, Piaţa Unirii nr. 4, angajează prin 
concurs:

. — şef depozit
Condiţiile de încadrare sínt cele prevăzute de Le

gea nr. 12/1971.

întreprinderea comercială de s ta t 
pentru alimentaţie publică Sibiu

ANGAJEAZĂ :
— 2 motoscuterişti
Informaţii suplimentare la compartimentul perso

nal al întreprinderii, cu sediul în Sibiu, Piaţa Unirii 
nr. 4.

în treprinderea m ecan ică  Sibiu
str. Lector nr. 3 angajează de urgenţă:

— fochişti
— ajutori de fochişti
— electricieni
— modelori
— strungari
— frezori
— lăcătuşi

I EFORTURI SUSŢINUTE |
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beton armat, cherestea, confecţii 
şî ţesături textile — cota realiză
rilor suplimentare se situează în
că de pe acum la nivelul angaja
mentului pe oare Comitetul jude
ţean de partid ti făcea cunoscut 
în scrisoarea adresată tovarăşului 
Nicolae Ceauşescu în urmă cu o 
lună.

Succesele pe oare le relevă bi
lanţul pe 11 luni sínt aşadar 
demne de evidenţiat. în acelaşi 
timp însă demne de evidenţiat, în 
contextul unei analize obiective, 
exigente, rămîn şi dificultăţile pe 
care unele întreprinderi le mai 
întîmpină în pragul acestui sfîr- 
şit de an în realizarea sarcinilor 
maximale de plan, a angajamente
lor asumate in întrecerea pentru 
devansarea cincinalului. Evident, 
problemele acestea nu se pot e- 
puiza în cîteva cuvinte; ele im
pun o analiză amănunţită, dife
renţiată de la caz la caz. într-o 
încercare de a extrage totuşi tră
săturile comune ale situaţiei în 
care se află cele 12 unităţi care 
nu-şi realizează producţia globa
lă, s-ar putea menţiona pregătirea 
precară a condiţiilor îndeplinirii 
planului anului 1973, poziţia ne- 
realistă adoptată în faţa dificultă
ţilor care s-au perindat de-a lun
gul anului, poziţie determinată 
ce-i drept nu numai de cauze su
biective, ci şi de unele greutăţi 
cu caracter obiectiv. Toate aces
tea au dus in cele din urmă la o 
neritmicitate pronunţată, proble
mele şi nerealizările acumulîn- 
du-se deopotrivă în acest final de 
an şj generînd o veritabilă criză 
de timp.

îngrijorător este faptul că 15 
unităţi economice au capotat chiar 
în această perioadă hotărîtoare 
care ar trebui să se caracterizeze 
printr-o întetire a eforturilor pe 
toate planurile activităţii produc
tive. Ele au înregistrat un volum 
important de restanţe în luna no
iembrie la principalii indicatori: 
producţia globală, marfă şi pro
ductivitatea muncii. Se menţin de 
asemenea nerealizările sortimen
tale la 20 de produse, unele din
tre ele foarte importante (cără
mizi, remorci, tricotaje, autobas
culante, geamuri trase), care prin 
reacţiile negative pe oare le de
clanşează în sistemul contracte
lor economice pot provoca per
turbări în îndeplinirea sarcinilor 
de export sau în investiţii.

Pentru că am ajuns la investi
ţii, se impune constatarea că rit
murile superioare oare se impu
neau să se imprime în lunile no

iembrie şl decembrie pe toate |  
şantierele nu au fost atinse. Cu |  
un ritm de 7,8 la sută la total şi Í 
8 la sută la construcţii-montaj nu ;  
se pot emite pretenţii pentru re- á 
cuperarea restantelor din lunile |  
anterioarei |

La noile obiective aflate tn curs 2 
de construcţie un volum mare de 4 
utilaje a rămas nemontat. Este o 4 
consecinţă directă a faptului — 3 
criticat şi cu alte prilejuri în 2 
ziarul nostru şi prin aceasta nu 4 
încercăm să estompăm ou nimic 2 
meritele constructorilor din acest |  
an greu — că, în general, con- 4 
struct or ii s-au preocupat mai mult 2 
de realizările valorice, în detri- 3 
mentül urmăririi stadiilor fizice. 4 
Aşa se explică faptul că s-au ri- |  
dicat hale care deocamdată nu |  
sínt utilate şi nu produc nimic. 8

Ce concluzii se impun, acum, 4 
cînd ne mai despart doar trei |  
săptămîni de sfîrşitul unui an pe 2 
care toţi l-am socotit un an ho- |  
tărîtor al cincinalului? Trebuie fă- |  
cut totul pentru a folosi cu ma- |  
ximum de randament timpul care 4 
a mai rămas. Orice atitudine pa- 2 
sivă, de resemnare trebuie elimi- 4

a- 2nată cu hotărîre ca o piedică su 
plimentară în calea îndeplinirii 
integrale a sarcinilor maximale de 
plan. In acest scop, in toate în
treprinderile marcate de rămîneri 
în urmă organizaţiile de partid, 
conducerile administrative sínt 
chemate să găsească posibilităţile 
cele mai eficiente şi operative de 4 
mobilizare integrală a resurselor 2 
materiale şi umane disponibile, 4 
Toate eforturile se vor concentra 4 
deci asupra acestui sfirşit de an 2 
precum şi asupra demarajului op- 2 
tim în 1974. Dispunem de tot ceea 2 
ce este necesar pentru a pune ca- 4 
păt lipsurilor ce se mai manifestă, |  
pentru a asigura îmbunătăţirea 4 
întregii noastre activităţi, înde- 4 
plinirea în bune condiţiuni a sar- 2 
cinilor ce stau în faţa organelor 4 
şi organizaţiilor de partid, a or- 2 
ganelor economice, a tuturor u- 4 
nităţilor productive. Valorificarea 4 
integrală a acestor posibilităţi § 
trebuie să constituie răspunsul 4 
ferm, înflăcărat, patriotic al tutu- 2 
ror comuniştilor din judeţul nos- 2 
tru la . chemarea tovarăşului 4 
Nicolae Ceauşescu exprimată în 4 
Plenara comună a C.C. al P.C.R. 4 
şi Consiliului Suprem al Dezvol- 4 
tării Economice şi Sociale a Ro- 2 
mâniei pentru consacrarea puterii 4 
de muncă, a energiei creatoare a 2 
maselor, realizării măreţei opere 2 
de edificare a societăţii socialiste 2 
multilateral dezvoltate în patria 2 
noastră. 4
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Muncind hotărit
(Urmare din pag. Iţ

eficiente, mobilizatoare, de plată 
pentru toate produsele obţinute. Oa
menii care muncesc bine cîştigă bi
ne, aşa că acest aspect al organiză
rii muncii şi producţiei a căpătat o 
rezolvare bună.

Stimulaţi de rezultatele bune ob
ţinute pînă acum, oamenii locului
muncesc hotărît pentru a ridica pe 
o nouă treaptă activitatea lor pro
ductivă. Perspectivele realizării pro
ducţiei animaliere generează opti
mism în rîndul îngrijitorilor de ani
male, al tehnicienilor de aici. Două 
sínt direcţiile fundamentale în care 
se va acţiona: realizarea unei baze 
furajere puternice şi modernizarea
tehnologiilor de lucru. Pentru a re
aliza producţiile planificate pentru 
anul viitor şi care depăşesc cu mult 
nu numai rezultatele dar şi indica
torii planificaţi pentru acest an, în
treprinderea are nevoie să obţină 
producţii medii de cel puţin 3 000 
kg fînuri, 2 800 kg porumb boabe, 
30 000 kg porumb siloz sau sfeclă 
furajeră la fiecare hectar cultivat.
Pentru aceasta se cere aplicarea ri
nei agrotehnici avansate, gospodă
rirea cu o deosebită grijă a fondu
lui funciar. In acest sens, vom a- 
minti, de exemplu, că există în ma
gazie 14 tone de sămînţă de trifoi 
din producţia proprie, că s-au mai 
cumpărat 3 tone şi că se depun e- 
forturi pentru procurarea a încă 5

tone săminţă de lucernă. Aşa Incit 
în 1974 trifolienele vor ocupa aici 
coa. 1 100 ha. Menţionăm că planul 
de cultură pentru plantele furajere 
stabilit vizează tocmai acoperirea 
întregului necesar de furaje la ni
velul producţiilor animaliere planifi
cate.

în direcţia modernizării tehnolo- 
giilor de lucru, conducerea între
prinderii apreciază că nu este nece
sar să se facă noi construcţii, ci 
doar să fie amenajate, conform ce
rinţelor producţiei cele existente. 
Grajdurile pentru vaci vor fi adap
tate la noile condiţii: alee centrală 
de furajare, grătare pe 80 cm., lega
re verticală, adăpători automate, 
muls mecanic ş.a. Se vor face ame
najări de padocuri la toate adăpos
turile, vor fi împrejmuite fermele, 
depozitele de furajare. La Caşolt a 
şi început construirea tronsoanelor 
pentru îngrăşarea mieilor, unde vor 
fi introduse anual şi cca. 3 000 mie
lule destinate reproducţiei.

Actualele realizări apropie pers
pectiva. Pentru materializarea holă- 
rîrii Conferinţei organizaţiei judeţe
ne de partid, pentru aplicarea nea
bătută a politicii partidului tn do
meniul agriculturii acţionează — cil 
bune rezultate — aceşti oameni în
tr-un nou cadru organizatoric. Şi 
există certitudini că eforturile lor 
vor fi încununate de succese şi mal 
frumoase în viitor.

întreprinderea 
de p iese auto Sibiu

ANGAJEAZĂ URGENT:
— 1C instalatori, categoriile 3— 6 

— 5 electricieni
— 4 motopompişti

— muncitori necalificaţi

M i c a  publicitate
Familia Rătscher aduce sincere 

mulţumiri tuturor celor care au 
fost alături de noi la durerea pri
cinuită de pierderea fiului nos
tru

ROBERT

îndurerata familie anunţă înceta
rea din viaţă a scumpei lor soţie, 
mamă şi bunică

MÄRIOARA MIŢARIU 
profesoară

Corpul neînsuileţit al defunctei va 
ii depus Ia catedrala mitropolitană 
din Sibiu, vineri, 7 decembrie, între 
orele 10—-13, după care va avea loc 
Înhumarea la cimitirul ortodox din 
Sibiu.

PIERDUT dovadă porumb nr. 
17 969/1973, pe numele Balea loan, 
comuna Racoviţa 354. O declar nulă.

PIERDUT, 1 decembrie, aparat ra
dio portativ, autobuz 9 — staţia La
zaret. Adresaţi bufet Lazaret, tov. 
Mariana. Recompensă bună.

DISPĂRUT, 1 decembrie, elevă li
ceu industrial de industrie alimen
tară, 15 ani, cu numele Tremurici 
Maria. Adresaţi internatul şcolii, str. 
Turismului 15, telefon 1 42 88.

PIERDUT chei diferite, autobuz 9, 
4 decembrie. Adresaţi str. Dealului 
7, telefon 7 28 25. Recompensă.

VÎND orgă electronică Fariisa, preţ 
convenabil, televizor Orion, nefolo- 
sit. Informaţii telefon 2 17 23.

VtND plin centru două aparta
mente, unul în roşu şi unul vechi. 
Informaţii telefon 2 30 40, 19—20.
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Vizita tovarăşului NICOLAE CEAUŞESCU în Statele Unite ale Americii
in prezenţa şefului statului român a fost 

semnat acordul de constituire a Consiliului 
româno-american pentru promovarea relaţiilor

economice
(Urmare din pa*. I)—W— ■' " ■ ■■ A
clauzei naţiunii celei mai favoriza
te*.

tn încheiere, preşedintele Came
rei de Comerţ a S.U.A. a subliniat 
că instituţia pe care o conduce se 
consideră puternic angajată în spri
jinirea fără rezerve a acordării clau
zei naţiunii celei mai favorizate tu
turor ţărilor socialiste. „Pe scurt, a 
spus ei, aşa cum o dovedeşte şi a- 
cordul pe care l-am semnat astăzi, 
instituţia noastră se consideră an
gajată în atingerea telului liberali
zării comerţului între toate statele. 
In special, în ce priveşte relaţiile 
cu naţiunile Europei de răsărit, noi 
considerăm că astfel de legături pot 
aduce o contribuţie vitală la cauza 
înţelegerii reciprore, atît de nece
sară stabilităţii în lumea de as
tăzi".

Răspunzînd. Roman Moldovan a 
subliniat că documentul semnat 
constituie un preţios instrument de 
lucru pentru cele două camere de 
comerţ, pentru membrii acestora, 
folosit de fiecare conform specifi
cului activităţii sale, locului şi ro
lului în sistemul instituţiilor nequ- 
vernamentale din ţările noastre. 
Vorbitorul şi-a exprimat convinge
rea că acordul va contribui, în ra
porturile dintre oamenii de afaceri 
din cele două ţări, pe baza cunoaş
terii necesităţilor şi posibilităţilor, 
a interesului şi avantajului reci
proc, !a accelerarea trecerii de la 
contacte Ia contracte.

Aplicînd ceea ce ne-am propus 
prin acordul încheiat azi, a spus 
vorbitorul, sîntem convinşi că vom 
contribui la creşterea reciprocă a 
volumului schimburilor noastre eco
nomice şi vom avea şi satisfacţia 
morală că am adus o modestă con
tribuţie la dezvoltarea relaţiilor 
dintre ţările şi popoarele noastre, 
la prietenia tradiţională româno- 
americană.

In continuare a urcat la tribună

ministrul comerţului Statelor Unite, 
Frederick Dent, care a spus: „Este 
un mare privilegiu pentru mine de 
a participa la semnarea acestui a- 
cord, care, cu siguranţă, va contri
bui mult la întărirea încrederii şi a 
cooperării dintre cele două popoare 
ale noastre“. Totodată, el şi-a ex
primat speranţa în multiplicarea con
tractelor semnate de firmele ame
ricane şi întreprinderile româneşti 
de comerţ exterior. „Mă angajez, a 
spus Frederick Dent, atît în faţa 
cercurilor economice americane, cit 
şi a reprezentanţilor vieţii econo
mice româneşti, să acordăm întrea
ga cooperare a Departamentului 
Comerţului pentru a impulsiona 
transpunerea în viată a obiective
lor şi ţelurilor nobile conţinute în 
acordul semnat“.

In încheierea alocuţiunii sale, mi
nistrul american al comerţului a fe
licitat — în numele preşedintelui 
Richard Nixon — pe reprezentanţii 
celor două părţi pentru încheierea 
cu succes a acordului de constitu
ire a Consiliului româno-american 
pentru promovarea relaţiilor econo
mice.

Luînd apoi cuvintul, preşedintele 
Camerei de Comerţ a Statelor Uni
te, Arch Booth, a dat citire unei 
telegrame transmise de Hugh Scott, 
liderul minorităţii republicane din 
Senat, care relevă că „Consiliul eco
nomic româno-american semnifică 
dezvoltarea unor relaţii comerciale 
reciproc avantajoase între cele două 
ţări. Doresc să văd S.U.A. si Ro
mânia făcînd noi eforturi comune 
pentru dezvoltarea unor legături 
puternice de cooperare economică, 
Fie ca acest acord să marcheze un 
nou început în era dezvoltării re
laţiilor dintre cele două ţări".

Invitat să ia cuvintul, preşedin
tele Nicolae Ceauşescu a rostit o 
scurtă alocuţiune.

Intîlnirea cu reprezentanţii vieţii 
economice americane s-a desfăşurat 
într-o atmosferă caldă, cordială.

Cuvintaroa p reşed in te lu i 
Nicolae Ceauşescu

Domnule preşedinte al Camerei de 
Comerţ,

Domnule ministru,
Doamnelor şi domnilor,
Este o deosebită plăcere pentru 

mine de a participa la semnarea a- 
cestui acord de importanţă deosebită 
pentru dezvoltarea relaţiilor econo
mice dintre România şi Statele Uni
te. Sínt bucuros că, folosind acest 
prilej, am avut posibilitatea de a mă 
întîlni cu conducerea Camerei de 
Comerţ din Statele Unite, cu multi 
oameni de afaceri cu care colaborăm 
şi cu care sperăm mai cu seamă să 
colaborăm tn viitor.

Intr-adevăr, în ultimii ciţiva ani, 
îndeosebi după vizita preşedintelui 
Nixon în România, din 1969, şi a- 
poi, după vizita mea în Statele Uni
te, în 1970, relaţiile economice din
tre ţările noastre s-au dezvoltat pu
ternic, crescînd aproape de patru 
ori.

Trebuie să recunosc că atît pre
şedintele, cit şi colaboratorii săi au 
acordat un sprijin preţios dezvoltă
rii acestor relaţii de colaborare din
tre ţările noastre. In ciuda faptului 
că nu s-a rézolvat încă problema 
clauzei naţiunii celei mai favoriza
te, colaborarea dintre ţările noastre 
a progresat, totuşi, rapid.

Am reţinut cu multă satisfacţie 
declaraţia domnului preşedinte al 
Camerei de Comerţ, potrivit căreia 
conducerea Camerei de Comerţ a 
Statelor Unite va acţiona pentru a 
se rezolva cît mai rapid această pro

blemă. De altfel, trebuie să spun că
preşedintele Nixon şi colaboratorii 
săi cu care am discutat au aceleaşi 
dorinţe. In aceste condiţii, sper că 
şi Congresul S.U.A. va acţiona în 
acelaşi spirit.

Desigur, domnilor, semnarea acor
dului de astăzi deschide o perspecti
vă bună de colaborare între între
prinderile româneşti şi cele din Sta
tele Unite. Dar esenţialul este de a 
pune în practică, de a trece la rea
lizarea de acţiuni concrete de cola
borare între întreprinderile america
ne şi cele româneşti.

Sîntem interesaţi să extindem co
laborarea cu Statele Unite în dome
niul economic, cu întreprinderi din 
Statele Unite. De altfel, în crearea 
unor societăţi mixte avem deja un 
început prin formarea unei asemenea 
societăţi cu o firmă din S.U.A. — 
„Control Data Corporation“, şi sínt 
încă trei asemenea înţelegeri destul 
de avansate, care, probabil, vor fi 
semnate în zilele următoare.

Cu convingerea că acordul de as
tăzi va impulsiona această colabo
rare, doresc să felicit pe cei 
doi preşedinţi ai Camerei de 
Comerţ, americană şi română, şi 
să urez o bună colaborare între ca
merele noastre de comerţ, care să 
stimuleze relaţiile dintre întreprinde
rile din cele două ţări. Urez ca a- 
ceastă colaborare economică să ser
vească prieteniei dintre popoarele 
noastre, cauzei păcii şi colaborării în 
lume. (Aplauze puternice).

Primirea de către preşedintele 
Nicolae Ceauşescu a senatorilor 

Jackson şi Ribicoîf
Preşedintele Consiliului de Stat al 

Republicii Socialiste România, Nicolae 
Ceauşescu, a primit miercuri dimi
neaţa, la reşedinţa sa din Washing
ton, Blair House, pe senatorii Henry 
M. Jackson, preşedintele Subcomite
tului senatorial pentru problemele 
comerţului, şi Abraham A. Ribicoff, 
preşedintele Comitetului senatorial 
pentru problemele energiei.

Au luat parte Manea Mănescu, 
vicepreşedinte al Consiliului de Mi
niştri, preşedintele Comitetului de 
Stat al Planificării, George Maco- 
vescu, ministrul afacerilor externe, 
şi Corneliu Bogdan, ambasadorul Ro
mâniei în Statele Unite ale Americii.

Au fost discutate problemele pri
vind dezvoltarea relaţiilor dintre ce
le două popoare, precum şi proble
me cu caracter internaţional.

Vizita tovarăşei
ELENA CEAUŞESCU

la Galeriile Naţionale de Artă
Washington 5 (Agerpres). — To

varăşa Elena Ceauşescu, însoţită de 
Frances Smoak, soţia şefului proto
colului Casei Albe, a făcut, 
marţi după-amiază, o vizită la Gale
riile Nationale de Artă din Washing-
ton, ,

Tovarăşa Elena Ceauşescu a fost 
salutată, Ia sosire, de directorul ga
leriilor, J. Carter Brown, fiind invi
tată. înainte de începerea vizitei, să 
semneze în cartea de onoare.

Galeriile Naţionale de Artă, înfi
inţate cu ctteva decenii în urmă 
printr-o hotârîre a Congresului ame
rican, cuprind un mare număr de

valoroase opere de artă, aparţinînd 
principalelor şcoli din Europa şi A- 
merica, începînd din secolul al XIII- 
lea şi pînă în prezent. Printre ca
podoperele expuse se numără lu
crări de Rafael, Boticelli, Leonardo 
da Vinci, El Greco, Albrecht Dürer, 
Rembrandt, Rubens, precum si lucrări 
moderne semnate de Picasso, Matis
se, Salvador Dali.

Tovarăşa Elena Ceauşescu şi-a ex
primat preţuirea pentru modul în 
care sínt aranjate galeriile si a fe
licitat călduros pe organizatorii a- 
cestui mare aşezămînt de artă din 
capitala Statelor Unite.

Dineu oferit la Casa Albă in cinstea preşedintelui Nicolae Ceauşescu şi a tovarăşei 
Elena Ceauşescu, de preşedintele Richard Nixon şi doamna Patricia Nixon

In onoarea preşedintelui Nicolae 
Ceauşescu şi a tovarăşei Elena 
Ceauşespu, preşedintele Richatd 
Nixon şi doamna Patricia Nixon au 
oferit un dineu, marţi seara, la 
Casa Albă,

Pe aleile reşedinţei preşedintelui 
Statelor Unite, militari din unităţile 
de infanterie marină, în mare ţi
nută, prezintă onorul la trecerea li
muzinei prezidenţiale. Se aud su
nete de trompete. Preşedintele 
S.U.A. îi întîmpină pe oaspeţii ro

mâni la intrarea dinspre nord, or
nată cu un portic cu splendide co
loane ionice, în vechiul stil ameri
can din vremea primelor colonii, 
conducîndu-i spre Salonul oval gal
ben. In timp ce fanfara militară 
executa un marş solemn, gazde şi 
oaspeţi, precedaţi de o gardă purtă
toare de drapele, coboară scara
principală îndreptîndu-se spre ma
rea sală de recepţii „East Room“, 
unde are loc dineul.

Participă, din partea română:

Manea Mănescu, vicepreşedinte al 
Consiliului de Miniştri, preşedinte 
al Comitetului de Stat al Planifi
cării, George Macovescu, ministrul 
afacerilor externe, Constantin Mi- 
tea, Vasile Pungan, consilieri ai 
preşedintelui Consiliului de Stat, 
Corneliu Bogdan, ambasadorul Ro
mâniei la Washington.

Din partea americană sint pre
zenţi: Henry Kissinger, secretarul 
Departamentului de Stat, Frederick 
Dent, ministrul comerţului, John

Warner, ministrul marinei, Walter 
Stoessel, asistent pentru problemele 
europene al secretarului de stat, 
James Keogh, directorul Agenţiei 
pentru informaţii al S.U.A., general 
Creighton Abrams, şeful statelor 
majore reunite, Alexander Haig jr., 
asistent al preşedintelui S.U.A., Ro
bert Martens, însărcinat cu afaceri 
a.i. al S.U.A, la Bucureşti, sena
tori şi membri ai Camerei Repre
zentanţilor, numeroase alte înalte 
personalităţi ale vieţii politice ame

ricane, membri ai corpului diplo*
matic.

In timpul dineului, care s-a des
făşurat într-o ambianţă plină de 
cordialitate, cei doi preşedinţi au 
rostit toasturi.

După terminarea dineului, în sala 
de recepţii, Ansamblul de operă din 
Washington a prezentat, în interpre
tarea unor cunoscuţi artişti, frag- 
mentg din „Bărbierul din Sevilla’ 
de Rossini. Programul prezentat s-a 
bucurat de succes, fiind îndelung 
aplaudat.

Toastul preşedintelui 
NICOLAE CEA

Domnule preşedinte,
Doamnelor şi domnilor,
Aş dori să evoc şi eu, pe scurt, 

unele probleme ale relaţiilor dintre 
popoarele noastre şi ale vieţii in
ternaţionale.

Intr-adevăr, trăim tntr-o epocă de 
mari prefaceri naţionale şi interna
ţionale. Lumea — care a obţinut 
succese importante pe calea dezvol
tării economice, în ştiinţă, în cul
tură, a ajuns în Cosmos — este în
că preocupată de multe probleme 
pe Pămînt. Există încă multă ineqa- 
litate, există încă oameni şi popoare 
întregi subdezvoltate. Există preocu
parea popoarelor de a aşeza pe o 
bază mai bună, mai dreaptă rela
ţiile naţionale şi internaţionale. Fă
ră îndoială că există păreri foarte 
diverse asupra căilor menite să du
că la această lume mal dreaptă şl 
mai bună. Dar, astăzi tot mai mulţi 
oameni politici, tot mai multe po
poare înţeleg că trebuie să se a- 
jungă la această lume mai dreaptă 
şi mai bună.

Aţi vorbit, domnule preşedinte, de 
convorbirile pe care le-am avut în 
1967. Nici eu nu eram atunci pre
şedintele Consiliului de Stat al Ro
mâniei, eram numai secretar gene
ral al partidului. Ca atare, nu a 
fost o discuţie între doi preşedinţi, 
ci între doi oameni politici, care au 
vorbit foarte liber şi deschis — şi 
se pare că, clteodată, este necesar 
şi util ca oamenii să vorbească nu 
numai în calităţi oficiale, dar şi ca 
oameni politici, ca oameni în gene
ral. Aţi vizitat apoi România ca pri
mul preşedinte al Statelor Unite şi 
vi s-a rezervat o primire aşa cum 
ştie poporul român să primească 
prietenii, pe aceia care doresc să-i 
respecte independenta şi dreptul la 
o viaţă liberă. Ne-am reîntîlnit în 
1970 în Statele Unite, la Casa Albă. 
Ne reîntîlnim din nou în 1973, tot 
în Statele LTnite, la Casa Albă.

Am discutat, într-adevăr, multe 
probleme, inclusiv probleme — ca să 
spun aşa — filozofice. Dar, cel mai 
mult am discutat despre problemele 
care preocupau atunci omenirea şl 
problemele legate de dezvoltarea 
colaborării dintre ţările noastre. Am 
discutat în legătură cu problemele 
păcii în Vietnam, în Orientul 
Mijlociu, problema unor relaţii noi 
între state. Astăzi, putem con
stata cu multă satisfacţie că o 
serie de probleme s-au soluţio
nat, că în Vietnam s-a ajuns la un 
acord de pace, deşi mai trebuie de
puse eforturi pentru a se realiza în 
practică. S-au stabilit legături direc
te între Republica Popuiară Chineză 
şi Statele Unite, ca urmare a vizitei 
pe care aţi făcut-o, domnule pre
şedinte, în China. S-au realizat o se
rie de înţelegeri cu Uniunea Sovie
tică. de asemenea ca urmare a vi
zitei pe care aţi făcut-o in Uniunea 
Sovietică şi a vizitei secretarului ge
neral al C.C. al P.C.U.S., Leonid 
Brejnev, în Statele Unite. Fără nici 
o îndoială că toate acestea au avut 
şi an rolul lor important în viaţa 
internaţională.

Dar, tabloul nu ar fi complet, dacă 
nu am vorbi şi de faptul că între 
timp s-au produs şi alte schimbări în 
lume. Un număr tot mai mare de po
poare, de pe toate continentele, care 
îşi afirmă cu tot mai mare putere 
dorinţa de independenţă, joacă un 
rol activ în viaţa internaţională. Fă
ră îndoială că ţările mari — cum 
sínt Statele Unite şi celelalte — au 
un rol important in viaţa internaţio

nală. Dar trebuie să vă spun, şi de 
data aceasta, deschis că numai ele 
nu pot asigura cursul nou spre des
tindere, nu pot asigura o lume mai 
dreaptă şi mai bună. Înfăptuirea unei 
politici noi in viaţa internaţională, 
de egalitate, de respect, nu poate fi 
decit rezultatul acţiunii unite a tu
turor statelor, a tuturor popoarelor, 
tot aşa cum, pe plan naţional, înfăp
tuirea unei politici de dreptate so
cială nu poate fi dectt rodul politi
cii unite a întregului popor.

Aţi vorbit, domnule preşedinte, de 
preocupările Statelor Unite de a ac
ţiona in direcţia unor relaţii noi.

Fără îndoială că fn tot ceea ce s-a 
înfăptuit, in soluţionarea multor pro
bleme, Statele Unite şi-au adus con
tribuţia lor. Şi nu este un secret 
pentru nimeni că tocmai prin faptul 
că preşedintele Statelor Unite a ac
ţionat in această direcţie s-au putut 
obţine o serie de rezultate. Mai sínt 
însă multe probleme de soluţionat 
şi fără indoială că trebuie depuse e- 
îorturi susţinute in această direcţie, 
pornindu-se de la necesitatea de a 
se asigura o conlucrare egală între 
naţiuni, indiferent de mărimea sau 
de regimul lor social.

In cursul convorbirilor de astăzi, 
am ajuns la o serie de înţelegeri, 
s-au semnat unele acorduri de cola
borare între ţările noastre. Am dori 
ca relaţiile dintre România şi State
le Unite — între două ţări cu orîn- 
duiri sociale diferite şi deosebite ca 
mărime, după cum bine ştiţi — să 
constituie, dacă se poate spune aşa, 
un exempln de felul cum se poate 
colabora, pornind de la principiile 
de egalitate şi respect reciproc.

Am dori ca istoria să poată spnne: 
Iată două popoare — un popor mare, 
altul mai mic — care, în condiţii 
grele, au ştiut să conlucreze si să 
contribnie la aşezarea relaţiilor pe o 
bază mai dreaptă si mai bună. Cred 
că nu o să-mi luaţi în nume de rău 
dacă voi anticipa Declaraţia pe care 
urmează să o semnăm miine. Ea va 
ii un document de o importanţă 
istorică, prin taptnl că vorbeşte de 
principiile care trebuie să guverne
ze relaţiile dintre ţări diferite, dar 
care sínt dornice să conlucreze 
pentru prietenia dintre popoarele 
respective, pentru o lume a colabo
rării şi a păcii. Deci, de la discu
ţiile din 1967, am parcurs un drum 
nou şi s-a aiuns Ia o Declaraţie 
care consfinţeşte principiile funda
mentale de relaţii internationale. 
Fără îndoială că acest fapt vor
beşte prin el însuşi despre schim
bările care au avut loc, despre fe
lul cum popoarele, conducătorii lor, 
acţionează pentru a dezvolta cola
borarea dintre ele, precum si co
laborarea internaţională. Tocmai, 
pornind de la aceste schimbări, cred 
că putem privi cu încredere viito
rul, cu toate problemele grele care 
mai sínt de soluţionat tn lume. Da
că toate popoarele vor acţiona u- 
nile, se poate asigura o pace trai
nică, bazată pe egalitate şi respect 
reciproc.

Aş ruga să ridicăm acest pahar:
Pentru preşedintele Statelor Uni

te. care, în aceşti ani, a avut un 
rol important în dezvoltarea vieţii 
internationale pe acest drum;

Pentru prietenia Si colaborarea 
dintre popoarele Statelor Unite şl 
României;

Pentru o colaborare şl o pace trai
nică în lume;

In sănătatea dumneavoastră, a 
tuturor!

Toastul preşedintelui 
RICHARD NIXON

Domnule preşedinte şi doamnă 
Ceauşescu,

Onoraţi şi distinşi oaspeţi,
Stînd aici, la această masă, în a- 

cest salon oficial, cu preşedintele 
României, îmi pot imagina că mulţi 
dintre dumneavoastră, prezenţi aici, 
se întreabă despre ce discutăm. A- 
cum, desigur, nu pot dezvălui tot ce
ea ce am discutat, dar m-am gîn- 
dit că ar fi interesant pentru dum
neavoastră toţi, cum preşedin
tele şi cu mine, ne-am întilnit pentru 
prima dată şi cum noi, amindoi, cu 
un trecut, în unele privinţe, foarte 
similar şi, tn alte privinţe, foarte di
ferit, am încercat fiecare să ne a- 
ducem contribuţia la o cauză în care 
cred toţi din această sală, toţi din 
ambele noastre ţări şi, în care cred. 
după părerea noastră, toţi oamenii, 
din întreaga lume.

In 1967, cînd nu deţineam această 
funcţie şi nu aveam nici o perspec
tivă să ajung să o deţin am vizitat 
România, iar preşedintele a avut a- 
mabilitatea să mă primească. Mi-am 
amintit de temele pe care le-am dis
cutat Sn 1967, acum exact şase ani: 
războiul din Vietnam, care pe a- 
tunci părea fără sftrşit, relaţiile dintre 
Statele Unite şi Uniunea Sovietică, 
care erau, pe atunci, în cel mai bun 
caz, nu prea apropiate, şi in nici un 
caz nu în termenii de comunicare pe 
care îi avem astăzi, relaţiile dintre 
Statele Unite şi Republica Populară 
Chineză, care, in acea vreme, erau 
virtual inexistente în privinţa co
municării.

Am vorbit despre multe alte lucruri, 
şi tireşte, despre România, despre 
Statele Unite şi despre ceea ce a- 
ceastă tară, ţara noastră, datorează 
celor de origine română, care au ve
nit aici şi au contribuit atît de mult 
la diversitatea întreqii noastre socie
tăţi.

De atunci, deci în 1969, cînd am avut 
cinstea de a fi primul preşedinte a- 
merican care a vizitat vreodată o 
ţară socialistă, tn mod oficial, 
iar apoi, Sn 1970, cînd, pre
şedintele a fost aici, şi apoi, 
din nou, astăzi, tn 1973, mă gfndesc, 
la fel cum trebuie să vă gindiţi şi 
dumneavoastră. Ia cite s-au petrecut 
tn aceşti şase ani.

Acel război, extrem de dificil, cos
tisitor pentru poporul american şi, 
desigur, chiar mai mult, pentru po
porul vietnamez, din ambele părţi, 
care au fost implicate, a luat sftrşit. 
Statele Unite au început exact cu 
un an In urmă un nou tip 
de relaţii cu Republica Popu
lară Chineză, relaţii care con
tinuă să se dezvolte, tn plus, 
Statele Unite au avut două in- 
tîiniri la nivel înalt cu condu
cătorii Uniunii Sovietice şi, desigur, 
întîlniri cu alte quverne din Euro
pa, Africa, America Latină, din lu
mea întreagă.

In timp ce aceste Întîlniri, desi
gur, au atras tn mare măsură aten
ţia presei, în special întîlnirile im- 
plicînd marile puteri, ceva peste 
care se trece uneori cu vederea 
este rolul de importanţă vitală pe 
care 11 joacă conducătorii unor ţări 
demne, nu dintre cele mai mari, un 
conducător ca distinsul nostru oas
pete din această seară, deoarece el, 
discutînd cu sinceritatea pentru ca
re este foarte cunoscut, mi-a vor
bit atunci despre relaţiile din vre
mea respectivă dintre Statele Uni
te şl Republica Populară Chineză, 
Europa şi, desigur, Vietnam.

Nu am căzut de acord, desigur, 
asupra multora din acele probleme, 
dar amindoi am constatat necesita
tea profundă a unor noi iniţiative, 
vizînd înfăptuirea unor schimbări, 
întrucît, altminteri, omenirea ar fi 
rămas într-o structură de conirun- 
tare, care ar fi condus, în mod ine
vitabil, la o conflagraţie de natură 
să distrugă civilizaţia aşa cum o 
cunoaştem. •

Nu evoc toate acestea pentru că 
preşedintele şi cu mine ne-am în- 
tîlnit în 1967 şi am avut o discuţie 
amplă şi sinceră, că ne-am întilnit 
din nou şi cu alte trei prilejuri, în 
care aceste discuţii au fost reluate, 
ci pentru că aceste discuţii au con
stituit factorii progreselor care s-au 
înregistrat. Ceea ce vreau să spun, 
totuşi, este că distinsul nostru oas
pete din seara aceasta, dintre toţi 
oamenii de stat din lume, a jucat 
unul din cele mai însemnate roluri 
al unui om de stat de pe glob, prin 
faptul că a văzut ansamblul pro
blemelor mondiale cu care sîntem 
confruntaţi şi nu numai pe acelea 
care implicau propria sa ţară sau 
o altă ţară cu al cărei conducător 
el putea discuta intr-un anumit mo
ment. El a dat dovadă de înţelep
ciune şi înţelegere şi a contribuit 
enorm la deschiderea unor dialo
guri care, altfel, ar fi rămas, poate, 
închise, pentru totdeauna. Acum, 
astă seară, deşi nu putem, din pă
cate, spune că avem in lume o pace 
care va dăinui veşnic, deoarece, ni
meni, niciodată nu poate afirma cu 
certitudine aşa ceva, deşi nu putem 
spune că divergenţele dintre cele 
două mari puteri au luat sftrşit prin 
faptul că au avut loc două întîl
niri Intre conducătorii Uniunii So
vietice şi Statelor Unite — aceste 
divergenţe nu au încetat şi nu vor 
înceta deoarece interesele noastre 
sínt diferite, lucru pe care preşedin
tele 11 recunoaşte şi noi îl recu
noaştem; deşi nu putem spune, in 
privinţa Republicii Populare Chine
ze, cu cei 800 de milioane de lo
cuitori ai săi că, în urma unei vi
zite a preşedintelui S.U.A. şi a al
tor vizite diplomatice, relaţiile s-au 
schimbat tntr-atît Incit cele două ţări 
şi popoare se vor regăsi întotdeauna 
ca prieteni, nu numai ca persoane, ci 
şi ca naţiuni — dar preşedintele şi cu 
mine, pragmatici cum sîntem, am 
convenit că toate acestea înseamnă, 
în iapt, următoarele:

Ceva foarte profund şi ceva foar
te pozitiv s-a petrecut in aceşti ul
timi şase ani. Lumea s-a schimbat, 
şi s-a schimbat in bine. Un război 
în care Statele Unite au fost anga
jate, un război foarte costisitor, s-a 
terminat. Un nou gen de relaţii s-au 
dezvoltat între cele mai puternice 
două ţări din lume, şi, de asemenea, 
noi relaţii Intre Statele Unite şi 
ţara cu cea mal numeroasă popu
laţie din lume. Toate acestea în
seamnă că şansele ca noi să putem 
evita o confruntare mondială au 
sporit mult. Dar, tn seara asta, aş 
vrea să subliniez în mod deosebit 
un lucru. In condiţiile în care pri
virile lumii se îndreaptă în mod 
inevitabil asupra fntilnirilor la ni
vel înalt Intre marile puteri, la nici- 
una din aceste Întîlniri fn 
trecut — cel puţin de cînd eu am 
participat la ele, deţinînd actuala 
funcţie — şl niciodată in viitor —

atîta timp cit va continua politica 
noastră actuală — Statele Unite, 
dezvoltînd relaţii mai bune cu 
marile puteri, nu vor acţiona pe sea
ma independenţei şi suveranităţii u- 
nor oameni demni,, minunaţi, ca prie
tenii noştri din România. Spun acest 
lucru deoarece există uneori tendin
ţa să se creadă că s-ar putea găsi 
mai uşor soluţii pentru toate pro
blemele lumii, dacă cei care deţin 
o putere mai mare ar folosi-o pen
tru a-şi impune soluţiile lor. Este a- 
devărat, marile puteri au responsa
bilităţi speciale, dar, Sn ceea ce pri
veşte Statele Unite ale Americii, not 
avem un sentiment deosebit In ini
mile noastre pentru oamenii dintr-o 
ţară ca România, pentru poporul et 
mîndru, cu un trecut măreţ, care 
ne-a oferit, doamnei Nixon şi mie, 
cred, una dintre cele mai călduroase 
şi mai cordiale primiri care ni s-a 
făcut vreodată în toate călătoriile 
noastre peste hotare. Noi credem că 
fiecare ţară, mare sau mică, are drep
tul la independenţă, dreptul de a-şl 
alege propria sa cale şi dreptul ca 
această independenţă să nu-i fie im
pusă, să nu fie încălcată de nici o 
altă putere.

Iată în ce constă, în fapt, poli
tica externă a Statelor Unite. Ea 
constă, fireşte, in primul rind, In 
asigurarea păcii în lume, şi aceasta 
înseamnă negocieri cu mari puteri 
şi, dintre ele, cu acelea care deţin 
capacitatea de a influenţa pacea. 
Dar ca înseamnă, totodată, şt întot
deauna, respectarea permanentă a 
drepturilor acelor naţiuni, indife
rent dacă ele sínt mari sau mici, 
puternice sau slabe, care, dacă not 
nu am recunoaşte dreptul lor la 
independentă, s-ar alia într-o foarte 
mare primejdie.

Preşedintele României este purtă
torul de cuvînt al ceea ce el nu
meşte ţări care nu sínt mari pu
teri. El este curajos, este sincer, 
uneori critic faţă de politica noas
tră, uneori critic faţă de politica al
tor ţări, dar pledează Întotdeauna 
politica sa proprie, şi aceasta este 
o calitate pe care noi, în America, 
o admirăm. Noi 11 admirăm. Admi
răm poporul său pentru credinţa In 
Independenţa sa, tn suveranitatea 
sa, şi pentru hotărirea sa de a o 
apăra.

Propunind un toast In cinstea
preşedintelui, nu fac acest lu-
cru doar pentru că se află
din nou aici, ca oaspete oii«
cial, ci şi pentru că a adus
o contribuţie importantă Ia această 
schimbare profundă in relaţiile din
tre naţiuni, schimbare intervenită in 
aceşti ultimi cinci ani şi, de ase
menea, pentru că este exponentul 
unui principiu Sn care noi ameri
canii credem atît de profund — 
dreptul fiecărei ţări, mari sau mici, 
la independenţa, la libertatea ei.

Ştiu, de aceea, că dumneavoastră 
toţi veţi dori să vă alăturaţi mia 
nu numai tn a ridica paharul tn 
sănătatea distinsului nostru oaspe
te, pentru prietenia Intre cele două 
popoare ale noastre, ci, în mod deo
sebit, in cinstea conducătorului u- 
nei naţiuni mari şi prietene, pre
şedintele Ceauşescu. ,

Solemnitatea semnării Declaraţiei comune
Miercuri, 5 decembrie, la Casa 

Albă, tn sala de şedinţe a cabine
tului american, a avut loc solemni
tatea semnării Declaraţiei comune a 
preşedintelui Consiliului de Stat al 
Republicii Socialiste România, Nicolae

Ceauşescu, şi a preşedintelui State
lor Unite ale Americii, Richard Ni
xon.

La ceremonie au luat parte Manea 
Mănescu, vicepreşedinte al Consiliu
lui de Miniştri, preşedintele Comite
tului de Stat al Planificării, George

Macovescu, ministrul afacerilor ex
terne, Constantin Mitea şi Vasile 
Pungan, consilieri ai preşedintelui 
Consiliului de Stat, Corneliu Bogdan, 
ambasadorul României la Washing
ton, şi celelalte persoane oficiale ro
mâne care îl însoţesc pe preşedin

tele Consiliului de Stat în vizita sa 
în Statele Unite.

Au fost prezenţi Henry Kissinger, 
secretar al Departamentului de Stat, 
James Schlesinger, ministru al apă
rării, Frederick B. Dent, ministrul 
comerţului, George Schultz, minis

trul de finanţe, şl alţi membri al gu
vernului american.

După ce au semnat documentul, 
preşedintele Nicolae Ceauşescu şi 
preşedintele Richard Nixon şi-au 
strins călduros mîinile.

In încheierea ceremoniei, cei doi 
preşedinţi au rostit scurte alocuţiuni.

Alocuţiunea preşedintelui Nicolae Ceauşescu Alocuţiunea preşedintelui 
Richard NixonDomnule preşedinte,

Doamnelor şi domnilor.
Semnarea Declaraţiei comune din

tre România şi Statele Unite mar
chează o etapă nouă în relaţiile din
tre ţările noastre. Intr-adevăr, în ul
timii ani, îndeosebi după vizita_ pre
şedintelui Nixon în ţara noastră, re
laţiile dintre România şi Statele Uni
te ale Americii au cunoscut o dez
voltare în toate domeniile. In aceste 
zile am semnat cîteva acorduri e- 
conomice. şi am adoptat o declara
ţie cu privire la colaborarea econo
mică. Astăzi am semnat această decla
raţie care pune la baza colaborării 
dintre România şi Statele Unite prin
cipiile care se afirmă tot mai puter
nic pe plan internaţional ca singure
le în stare să asigure o pace traini
că şi dreaptă — egalitatea în drep
turi, respectul suveranităţii şi inde
pendenţei naţionale, neamestecul în 
treburile interne, avantajul reciproc, 
renunţarea la forţă şi la ameninţarea 
cu forţa în soluţionarea problemelor 
dintre state.

Semnarea acestei declaraţii între 
două ţări cu ortnduir! sociale dife

rite, deosebite ca mărime, constituie 
intr-adevăr un eveniment important 
care confirmă schimbările mari care 
s-au produs tn lume şl care se ac
centuează. Noi am dori ca această 
semnificaţie să se extindă şi să de
monstreze că este posibil In lumea 
de azi ca ţările mari, mijlocii şi mici 
să conlucreze In deplină egalitate 
pentru respectarea dreptului tuturor 
naţiunilor, la o dezvoltare corespun
zătoare dorinţei, lor, pentru o lume 
mai dreaptă şi mai bună.

Înfîlnire
Miercuri, 5 decembrie, tovarăşul 

Manea Mănescu, vicepreşedinte al 
Consiliului de Miniştri, preşedintele 
Comitetului de Stat al Planificării a 
avut o tntllnîre de lucru cu Roy 
Ash, director al oficîuluî bugetului

Fără indoială că relaţiile existente 
tntre Statele Unite şi România au 
ajuns la acest stadiu şi datorită fap
tului că Intre preşedintele Nixon şi 
mine s-au stabilit relaţii de colabo
rare şi prietenie, că preşedintele Sta
telor Unite a acţionat pentru apli
carea In relaţiile cu România a prin
cipiilor la care m-am referit.

Fie ca această Declaraţie semnată 
azi să asigure o prietenie trainică 
tntre ţările noastre, să contribuie la 
pacea şl colaborarea internaţională. 
(Aplauze puternice).

de lucru
şi menagementului, membru al Cabi
netului special de consilieri ai pre
şedintelui S.U.A.

Cu acest prilej, au fost discutate 
probleme referitoare la dezvoltarea 
relaţiilor economice dintre cele două 
ţări, in special în domeniul cooperă
rii.

Domnule preşedinte,

Doamnelor şi domnilor,

Am avut mai multe înţelegeri în
cheiate cn diferite ţări ale lumii — 
cu Uniunea Sovietică, cu Republica 
Populară Chineză. Semnarea actua
lei Declaraţii privind principiile re
laţiilor cu România stabileşte o ba
ză pentru raporturile dintre po
poarele şi ţările noastre. Declaraţia 
semnată între Statele Unite şi Ro
mânia are o semnificaţie majoră. 
Deşi nu este o mare putere, ţara cu 
care am semnat acest document a 
avut o importanţă deosebită pentru 
structura păcii în lumea întreagă. 
In orice caz, noi am arătat şi sub
liniez încă o dată că dezvoltarea 
relaţiilor noastre nu se va lace 
niciodată decit pe baza respectării 
suveranităţii şi independenţei ţări
lor mai mlcL

In ultimul timp, noi am dezvot- 
tat relaţiile cu România datorită in 
mare măsură relaţiilor personala 
dintre mine şi preşedintele
Ceauşescu, am dezvoltat contactele 
în toate domeniile, fapt demonstrat 
şi de acordurile Încheiate ieri.

Dorim să arătăm întregii lumi că, 
in ceea ce priveşte Statele Unite, 
cu toate că sínt o ţară mare, res
pectă existenţa oricărei naţiuni, őri
éit de mică ar ii şi oricît de slabă 
din punct de vedere militar. A- 
ceasta este o condiţie indisolubilă 
pentru pacea întregii lumi.

Pentru acest motiv am considerat 
că semnarea acestei declaraţii in 
prezenţa membrilor guvernului ame
rican este un eveniment foarte im
portant. (Aplauze puternice).
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Vizita tovarăşului NICOLAE CEAUŞESCU 
în S tatele Unite ale Americii

Întîlnire cu liderii Congresului S.
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Lucrările Adunării Generale
a O.

Preşedintele Consiliului de Stat 
al Republicii Socialiste România, 
Nicolae Ceauşescu, a avut miercuri 
dimineaţa. Ia Capitoliu, sediul Se
natului şi Camerei Reprezentanţi
lor, o întîlnire cu liderii Congre- 
sulu'i Statelor Unite ale Americii.

In rotonda Capitoliului, la intra
re, conducătorul statului român a 
fost întâmpinat de Carl Albert, pre- 
şudintele Camerei Reprezentanţilor, 
Mike Mansfield, liderul majorităţii 
democrate din Senat, Hugh Scott, 
liderul minorităţii republicane din 
Senat, Gerald Ford, liderul minori
tăţii republicane din Camera Repre
zentanţilor.

Preşedintele Nicolae Ceauşescu a 
fost însoţit de Manea Mănescu, 
vicepreşedinte al Consiliuhii _ de 
Stat, preşedinte al Comitetului de 
Stat al Planificării, George Maco- 
vescu, ministrul afacerilor externe, 
Constantin Mitea şi Vasile Punqan, 
consilieri ai preşedintelui Consiliu-

Cuvîntarea
Domnule preşedinte,
Domnilor,
Este pentru mine, ca reprezentant 

al poporului român, o deosebită ple
tere de a mă aila in aţest înalt ior 
legislativ al Statelor Unite, de a mă 
întilni cu liderii Congresului, cu un 
număr important de reprezentanţi ai 
poporului american.

Trebuie să declar de Ia început, 
că relaţiile dintre România şi Statele 
Unite au un trecut mai îndepărtat; 
întotdeauna popoarele noastre au 
căutat să conlucreze — şi pot spune 
că tot timpul intre ele au existat re
laţii de colaborare şi prietenie. în 
ultimii ani aceste relaţii au căpătat 
o nouă dimensiune, mai ales după 
vizita preşedintelui Nixon în Ro
mania, în 1969, şi apoi după vizita 
mea, în 1970, în Statele Unite.

Aşa cum aţi remarcat, domnule 
preşedinte, în ultimii ani, relaţiile e- 
conomice dintre România şi Statele 
Unite ale Americă s-au dezvoltat 
mult — au crescut de aproape patru 
ori. S-au intensificat, de asemenea, 
schimburile ştiinţifice, culturale. Am 
avut plăcerea să revăd aici reprezen
tanţii poporului american — senatori 
şi membri ai Camerei Reprezentanţi
lor — care au vizitat România şi cu 
care am avut convorbiri la Bucureşti. 
Mulţi reprezentanţi ai companiilor a- 
mericane vizitează toţ mai des Ro
mânia. Am realizat, de altfel, şi o 
primă societate mixtă cu o întreprin
dere din Statele Unite. în cursul zi
lei de azi, vor mai fi semnate trei a- 
semenea înţelegeri cu alte întreprin
deri americane.

Aţi reamintit, domnule preşedinte, 
de convenţiile semnate în ultimii 
ani, care deschid noi posibilităţi pen
tru extinderea colaborării dintre ţă
rile noastre. Trebuie să arăt că în 
cursul acestei vizite au fost de pe 
acum semnate încă trei acorduri gu
vernamentale: este vorba de un a- 
cord cu privire la evitarea dublei 
impuneri, un acord în domeniul 
transporturilor aeriene şi un acord 
privind pescuitul oceanic. De aseme
nea, s-a semnat un acord cu Came
ra de Comerţ americană privind con
stituirea unui consiliu de colabora
re. Va fi, de asemenea, adoptată o 
Declaraţie comună cu privire la ex
tinderea relaţiilor economice care, 
deşi nu ia forma unui tratat, sper 
totuşi că va avea repercusiuni im-

lui de Stat, Corneliu Bogdan, amba
sadorul României la Washington.

în salonul do onoare al Congre
sului, liderii forului legislativ au 
dat o recepţie în cinstea şefului 
statului român. In cursul recepţiei, 
preşedintele Consiliului de Stat, 
Nicolae Ceauşescu, s-a întreţinut 
cordial cu' gazdele, fotografiindu-se 
împreună.

In cadrul acestei reuniuni a luat' 
cuvîntul Carl Albert, preşedintele 
Camerei Reprezentanţilor, care a sa
lutat cordial, în numele Congresu- 
lui Statelor Unite, pe conducătorul 
statuţui român, Nicolae Ceauşescu, 
arătînd că prezenţa sa în rîndul con
gresmenilor americani este o mare 
onoare pentru ei. Vorbitorul a sub
liniat că de la ultima vizită în- Sta
tele Unite a preşedintelui Nicolae 
Ceauşescu, relaţiile dintre România 
şi Statele Unite au devenit mai a- 
propiate, mareînd o îmbunătăţire 
evidentă. Acest curs nou imprimat

preşedintelui
portanté asupra extinderii colaboră
rii economice, tehnico-ştiinytice din
tre ţările noastre. Peste puţin timp, 
împreună cu preşedintele Statelor 
Unite, vom semna o declaraţie co
mună cu privire la relaţiile dintre 
România şi S.U.A.

Deci, pot spune că vizita actuală 
a început şi se încheie cu rezul
tate deosebit de bune, creînd un 
cadru juridic şi politic corespunză
tor extinderii colaborării in toate 
domeniile de activitate. Aş dori să 
exprim speranţa — sau chiar mai 
mult decit speranţa — că reprezen
tanţii poporului american, atit mem
brii Camerei Reprezentanţilor, cit 
şi ai Senatului, vor aprecia şi vor 
sprijini înfăptuirea tuturor acestor 
înţelegeri. Această speranţă este 
îndreptăţită de prezenţa la această 
întîlnire a liderilor celor două par
tide din Congres, a conducerii Con
gresului, şi a vicepreşedintelui Sta
telor Unite, care, după cite ştiu, 
urmează — în aceste zile — să pri
mească învestitura corespunzătoare. 
Şi, proiitînd de prezenţa sa aici, i-am 
şi adresat prima invitaţie de a vi
zita România in calitate de vice
preşedinte al Statelor Unite. (Vii 
aplauze).

V-aţi referit Ia faptul că va fi po
sibil să se acorde României clauza 
naţiunii celei mai favorizate. Fără 
nici o îndoială că aceasta va crea 
condiţii mai bune pentru extinderea 
colaborării, creînd o egalitate pe 
piaţa americană, între produsele ro
mâneşti şi cele aparţinind altor 
ţări. Trebuie să arăt că importăm 
tot mai mult din Statele Unite, că 
dorim să extindem această colabo
rare; crearea unor societăţi mixte 
va asigura condiţii favorabile extin
derii tot mai largi a relaţiilor eco
nomice. Dar, în acelaşi timp, va 
trebui şi să exportăm în Statele U- 
nite. O serie de produse pe care 
le vom realiza în comun cu unele 
companii americane vor trebui, de
sigur, să poată intra în condiţii a- 
vantajoase şi pe piaţa Statelor U- 
nite. De altfel, după cum ştiţi foar
te bine, problemele promovării unu! 
comerţ liber devin tot mai presante 
în relaţiile internaţionale, şi aceasta 
nu numai pentru a se realiza o dez
voltare economică armonioasă, dar 
şi pentru întărirea colaborării in
ternaţionale, pentru o politică de 
pace în lume.

relaţiilor dintre cela două ţări se 
datoreşte în mare măsură, a relevat 
Carl Albert, influenţei directe a 
preşedintelui României.

Preşedintele Camerei Reprezen
tanţilor a făcut apoi o trecere în 
revistă a momentelor celor mai im
portante din evoluţia pozitivă a le
găturilor americano-române din ul
timii ani, subliniind că promovarea 
în continuare a cursului nou în rela
ţiile dintre cele două ţări, început 
prin schimbul de vizite al celor 
doi preşedinţi, poate fi facilitată de 
lichidarea discriminărilor tarifare din 
sfera legăturilor comerciale bilate
rale prin punerea acestora pe bazelo 
solide ale clauzei naţiunii celei mai 
favorizate. In context, vorbitorul şi-a 
exprimat încrederea că Congresul 
va adopta o atitudine pozitivă faţă 
de o asemenea măsură.

în încheiere, Carl Albert şi-a ex
primat încrederea în succesul con
vorbirilor şi contactelor preşedin-

într-adevăr, în soluţionarea mul
tor probleme internaţionale — cum 
sínt cele privind securitatea în Eu
ropa, reducerea trupelor în Europa 
Centrală, problemele Orientului 
Mijlociu şi altele — reprezentanţii 
României şi ai Statelor Unite con
lucrează — şi, cîteodată, cu rezul
tate bune. După cite ştiu, o aseme
nea colaborare se desfăşoară şi în 
cadrul Uniunii interparlamentare în
tre reprezentanţii parlamentului ro
mân şi ai celui american.

Români^ se pronunţă pentru 
larga colaborare între toate ţă
rile, fără deosebire de orîndu- 
ire socială, pe baza deplinei 
egalităţi în drepturi, a respectului 
independenţei şi suveranităţii, a ne- 
amesteculuui în treburile interne, 
pe renunţarea la forţă sau la ame
ninţarea cu folosirea forţei. Aş dori 
să-mi exprim convingerea că în

In cursul zilei de miercuri, tovară
şa Elena Ceauşescu a participat la 
un dejun oferit în cinstea sa de con
ducerea Institutului American al 
Chimiştilor (A.I.C.). Cu acest prilej 
a avut loc o ceremonie, în cadrul 
căreia î s-a conferit diploma da 
membru de onoare al Institutului.

Distinsa oaspete a fost salutată de 
Philip Handler, preşedintele Acade
miei Naţionale de Ştiinţe a S.U.A., 
şi de Ernest Giimoht, preşedintele 
A.I.C., în continuare fiindu-i prezen
taţi participanţii ia dejun, cunoscute 
personalităţi ale vieţii ştiinţifice din 
diferite state ale S.U.A.

La deschiderea ceremoniei, pre
şedintele Academiei Naţionale de 
Ştiinţe a urat oaspete!, în numele 
oamenilor de ştiinţă americani, un 
călduros bun-venit, mulţumindu-i tot
odată, pentru onoarea făcută prin a- 
ceastă vizită.

După ce a făcut o prezentare a 
Institutului, care îşi propune să con
tribuie la promovarea cercetărilor în 
domeniul chimiei, preşedintele A.I.C., 
a subliniat că tovarăşa Elena 
Ceauşescu este primul om de ştiin
ţă străin care primeşte diploma de 
membru de onoare. El a evidenţiat

U. A.
telul Consiliului de Stat al României, 
Nicolae Ceauşescu, cu factorii de 
răspundere americani.

A luat apoi cuvîntul preşedintele 
Nicolae Ceauşescu. Cuvîntarea sa a 
fost subliniată de puternice aplauze 
de congresmenii americani prezenţi 
la întîlnire.

La întîlnirea preşedintelui Nicolâe 
Ceauşescu cu liderii Congresului a- 
merican au participat Thomas P. 
O'Neill jr., liderul majorităţii demo
crate din Camera Reprezentanţilor, 
adjunctul său John J. McFall, Leslie 
C. Arends, adjunct al liderului mino
rităţii republicane din Camera Re
prezentanţilor, Robert C. Byrd, ad
junct al liderului majorităţii demo
crate din Senat, numeroşi alti pre
şedinţi de comitete ale Senatului şi 
Camerei Reprezentanţilor, membri ai 
celor două camere ale forului legis
lativ al Statelor Unite.

viitor relaţiile de colaborare dintre 
România şi Statele Unite, în toate 
domeniile de activitate — inclusiv 
în realizarea unei lumi mai drepte, 
a păcii şi colaborării în lume — 
se vor intensifica, ceea ce cores
punde atât intereselor popoarelor 
noastre, cit şi cauzei colaborării in
ternaţionale.

Avînd în vedere dezvoltarea as
cendentă a colaborării dintre ţările 
noastre, consider că ar fi deosebit 
de utilă întărirea colaborării intre 
Marea Adunare Naţională a Româ
niei şi Congresul Statelor Unite, 
realizarea unui schimb de delegaţii 
şi dezvoltarea unor contacte regu
late între cele două parlamente. Am 
saluta cu deosebită bucurie vizita 
unei delegaţii oîiciale a Congresu
lui Statelor Unite în România.

Vă mulţumesc pentru atenţiei 
(Vii aplauze).

personalitatea oaspetei ca om de şti
inţă, contribuţia sa, în calitate de di
rector general al Institutului central 
de cercetări chimice din Bucureşti, 
la progresul cercetărilor în domeniul 
chimiei, contribuţie ce şi-a găsit re
cunoaşterea pe plan internaţional 
prin titlurile onorifice decernate de 
institute prestigioase din străinăta
te.

In aplauzele asistenţei, preşedin
tele A.I.C. înmânează tovarăşei Elena 
Ceauşescu diploma de membru de 
onoare.

Mulţumind pentru acordarea di
plomei pe care a apreciat-o ca o 
înaltă cinstire dată ştiinţei româneşti, 
activităţii chimiştilor români, tovară. 
şa Elena Ceauşescu a adresat celor 
de faţă, chimiştilor americani, un 
cordial salut din partea oamenilor da 
ştiinţă şi a cercetătorilor chimişti din 
România, din partea sa personal. 
După ce a înfăţişat un tablou al pre
ocupărilor în domeniul chimiei 
în ţara noastră, tovarăşa Elena 
Ceauşescu a arătat, în continuare, că 
în condiţiile actuale ale dezvoltării 
ştiinţifice, colaborarea şi conlucrarea 
dintre oamenii de ştiinţă se impun 
tot mai mult, nu numai ca o condiţie

Continuarea 
convorbirilor 

între preşedinţii 
Nicolae Ceauşescu

şi
Richard Nixon

Miercuri la amiază, după solemni
tatea semnării Declaraţiei comune a 
preşedintelui Consiliului de Stat 
al Republicii Socialiste România, 
Nicolae Ceauşescu, şi a preşedintelui 
Statelor Unite ale Americii, Richard 
Nixon, cei doi şefi de stat au avut 
o nouă rundă de convorbiri oficiale 
la Casa Albă.

Au fost abordate probleme privind 
dezvoltarea pe multiple planuri a re
laţiilor de colaborare dintre Repu
blica Socialistă România şi Statele 
Unite ale Americii. De asemenea, au 
fost examinate probleme internaţio
nale actuale de interes comun.

La convorbiri —• care s-au desfă
şurat într-o atmosferă caldă — au 
asistat Manea Mănescu, vicepre
şedinte al Consiliului de Miniştri, 
preşedinte al Comitetului de Stat 
al Planificării, George Maeovescu, 
ministrul 'afacerilor externe al Ro
mâniei, precum şi Henry Kissinger, 
secretar ,al Departamentului de Stat 
al S.U.A.

Reportajul vizitei a fost realizat de:

ION CÂRJE 
ROMULUS CÄPLESCU 
CONSTANTIN ALEXANDROAIE

esenţială a progresului ştiinţei în 
general, ci şi ca un aport concret la 
cauza înţelegerii şi apropierii între 
naţiuni. In acest cadru, există pre
mise favorabile pentru dezvoltarea 
colaborării dintre oamenii de ştiinţă 
români şi americani, între chimiştii 
celor două ţări.

In încheiere, exprimîndu-şi încre
derea că dezvoltarea colaborării şti
inţifice româno-americane se va în
scrie ca o contribuţie concretă la 
realizarea dezideratelor de pace şi 
progres ale celor două popoare, la 
eforturile pentru făurirea unei lumi 
mai bune, tovarăşa Elena Ceauşescu 
a adresat chimiştilor americani u- 
rări de noi succese în activitatea lor 
consacrată ştiinţei.

La sfîrşitul ceremoniei, arătînd că 
împărtăşeşte părerile oaspetelui în ce 
priveşte înalta responsabilitate ce 
revine oamenilor de ştiinţă de a fa
ce totul pentru înţelegerea, colabora
rea şi respectul între popoare, ca şi 
aprecierile în ce priveşte perspecti
vele colaborării ştiinţifice româno- 
americane, preşedintele Academiei 
Naţionale de Ştiinţe i-a mulţumit în
că o dată călduros pentru prezenţa 
sa în mijlocul chimiştilor americani.

Naţiunile Unite 5 (Agerpres), — 
Corespondenţă de Ia Ion Floroiut în 
Adunarea Generală a O.N.U. au în
ceput dezbaterile asupra punctului 
privind „restabilirea drepturilor legi
time ale Guvernului Regal de IJ- 
niune Naţională al Cambodgiei la
O.N.U.",

în proiectul de rezoluţie prezentat 
de delegaţiile a 33 de state, între 
care şi România, se cere Adunării 
Generale să restabilească drepturile 
legitime ale G.R.U.N.C., recunoscînd 
pe reprezentanţii acestuia drept sin
gurii reprezentanţi legitimi ai Cam
bodgiei, şi să îndepărteze pe repre
zentanţii regimului Lon Noi de pe 
locurile pe care le ocupă ilegal la
O.N.U. şi în toate organismele sa
le.

In cadrul dezbaterilor, a luat cu
vîntul reprezentantul României, am
basadorul Constantin Ene, Subliniind 
importanţa examinării acestei proble
mê  in cadrul O.N.U., reprezentantul 
ţării noastre a arătat că restabilirea 
drepturilor legitime ale G.R.U.N.C. la
O.N.U. constituie o problemă care 
vizează nu numai drepturile şi inte
resele poporului khmer, ci şi intere
sele tuturor ţărilor mici în lupta lor 
pentru a-şi organiza viaţa în mod 
suveran şi independent, cu exclude
rea oricărei intervenţii străine.

Autoritatea legală, autentică a 
Cambodgiei a arătat ambasadorul 
român — o constituie Guvernul Re
gal de Uniune Naţională al Cam-

N.U.
bodgieî, prezidat de prinţul Noro
dom Sianuk, guvern care se bucu
ră de încrederea şi sprijinul po
porului khmer, întruchipează aspi
raţiile sale de libertate naţională, 
pace şi progres şi îl reprezintă în 
relaţiile internaţionale ale tării cu 
un număr tot mai mare de state. 
Poporul khmer nu a acceptat nici 
un moment situaţia creată în urma 
loviturii de stat din martie 1970, 
Dovada o constituie amploarea de
osebită luată de lupta de eliberare 
naţională dusă de forţele patrioti
ce clin Cambodgia.

In continuare, vorbitorul a rele
vat sprijinul ferm pe care România 
îl acordă Frontului Unit Naţional 
şi Guvernului Regal de Uniune Na
ţională ale Cambodgiei, în lupta lor 
dreaptă pentru libertate şi indepen
denţă, pentru înfăptuirea aspiraţi
ilor legitime ale poporului cambod
gian. El s-a pronunţat pentru res
pectarea dreptului poporului cam
bodgian de a-şi hotărî singur soar
ta, fără nici un amestec străin.

Delegaţia română, a subliniat în 
încheiere reprezentantul ţării noas
tre, consideră că dezbaterea şi so
luţionarea pozitivă a acestei pro
bleme oferă tuturor forţelor progre
siste din incinta forumului mondial 
ocazia pentru a traduce în practică 
cerinţele dreptului şi moralei inter
naţionale, acţionînd în conformita
te cu spiritul înnoitor care cîştigă' 
teren în relaţiile dintre state.

■  LA NAŢIUNILE UNITE a
fost dată publicităţii scrisoarea 
unei femei din Namibia (Africa 
de sud-vest), adresată tuturor 
statelor membre ale Organizaţiei 
Naţiunilor Unite. Scrisoarea de
mască regimul represiv pe care 
autorităţile de la Pretoria — ce 
administrează ilegal Africa de 
sud-vest — îl aplică populaţiei 
băştinaşe. „Mulţi din copiii noş
tri au fost ucişi ■— se arată în 
scrisoare — numeroşi alţii se află 
în închisori, unde sínt bătuţi, su
puşi şocurilor electrice sau altor 
forme de tortură. Femeile, de ase
menea, sínt biciuite cu sălbăti
cie".

Consiliul de Securitate urmează 
să se întrunească săptămâna vii
toare, pentru a lua în dezbatere 
problema situaţiei din Namibia.

m DUPĂ CUM INFORMEAZĂ 
AGENŢIA PRENSA LATINA, la
consulatul Ambasadei cubaneze 
din Ciudad de Mexico a explodat 
o bombă. Nu au fost înregistra
te victime, dar daunele materiale 
provocate de explozie sínt consi
derabile.

Ambasadorul cubanez a infor
mat guvernul mexican asupra a- 
cestui atac, partea mexicană de- 
clarînd că va întreprinde cercetă
rile cuvenite.

l i  MINISTERUL SECURITĂŢII 
PUBLICE AL R.P.D. COREENE a
anunţat, miercuri, că echipajul 
navei japoneze „Shinryu Maru“, 
care la .1 noiembrie 1973 a pă
truns ilegal în apele teritoriale 
ale republicii, a fost autorizat să 
părăsească R.P.D. Coreeană.

U PREŞEDINTELE COMITETU
LUI EXECUTIV AL ORGANIZA
ŢIEI PENTRU ELIBERAREA PA
LESTINEI, Yasser Arafat, şi-a în
cheiat, miercuri, vizita de două 
zile la Cairo, în cursul căreia a 
avut convorbiri cu preşedintele 
Anwar Sadat şi cu alte oficiali
tăţi egiptene. Au fost discutate, 
în special, aspecte ale situaţiei 
actuale din Orientul Apropiat şi 
problema palestiniană, în lumina 
hotărârilor recentei conferinţe a- 
rabe la nivel înalt, de la Alger.

R MINISTRUL COMERŢULUI 
INTERNAŢIONAL ŞI INDUSTRI
EI AL JAPONIEI, Yasuhiro Na- 
kasone, a prezentat, marti, în fa
ta cabinetului japonez, un plan 
de reducere a investiţiilor într- 
un număr de 12 ramuri indus
triale în următoarele patru luni. 
Această măsură, care intră în 
vigoare imediat, are drept scop 
să restrîngă cererea de combusti
bil — relatează agenţia Kyodo. 
Planul prevede, de asemenea, şi 
suspendarea unor lucrări de lăr
gire a capacităţilor de produc
ţie, excepţie făcînd numai in
vestiţiile făcute pentru combate
rea poluării,

H CAMERA REPREZENTAN
ŢILOR A S.U.A. a aprobat pro
iectul de lege privind reducerea 
la 90 km la oră a vitezei auto
vehiculelor, măsură recomandată 
de preşedintele Nixon în vede
rea economisirii de combustibil. 
Documentul a fost înaintat spre 
dezbatere Senatului.
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DECLARAŢIE COMEM
a preşedintelui Consiliului de Stat al Republicii Socialiste România,

. Nicolae Ceauşescu, şi a preşedintelui Statelor Unite ale Americii, Richard Nixon
Preşedintele Consiliului de Stat 

al Republicii Socialiste România, 
Nicolae Ceauşescu, şi preşedintele 
Statelor Unite ale Americii, Richard
Nixon,

— întîlnindu-se într-o atmosferă 
cordială, constructivă şi prieteneas
că, care le-a dat posibilitatea de-a 
avea un schimb de vederi util şi cu
prinzător,

— în urma discuţiilor cu privire 
la relaţiile dintre România şi Statele 
Unite, la principiile care stau la baza 
acestor relaţii, precum şi la principa
lele probleme internaţionale actua
le, desfăşurate Sntr-un spirit de de
plin respect reciproc, reflectind in
teresele popoarelor român şi ameri
can de a avea contacte mai strînse,

— au convenit asupra următoarei 
declaraţii:

Ei au exprimat convingerea că 
toate statele indiferent de mărime, 
de sisteme politice, economice sau 
sociale sau de nivelul de dezvoltare 
trebuie să contribuie la o pace du
rabilă în lume, bazată pe libertate, 
egalitate, justiţie şi respectarea 
drepturilor omului.

Cei doi preşedinţi au subliniat cu 
satisfacţie dezvoltarea favorabilă a 
relaţiilor şi bunele rezultate obţinu
te ca urmare a vizitei de stat pe ca
re preşedintele Nixon a făcut-o în 
România în 1969 şi a întîlnirii ulte
rioare cu preşedintele Nicolae 
Ceauşescu la Washington, în 1970. 
Ei au fost de acord să extindă şi 
să dezvolte în continuare relaţiile 
dintre cele două tari pe o bază trai
nică şi durabilă în avantajul reci
proc al popoarelor român şi ameri
can.

I

Cei doi preşedinţi au reafirmat în 
mod solemn că relaţiile dintre Re
publica Socialistă România şi State
le Unite ale Americii se bazează pe

ţelurile şi principiile Cartei Naţiu
nilor Unite şi conform acestora pe 
principii legate între ele ca:

— dreptul fiecărui stat la existen
tă, independenţă şi suveranitate:

— egalitatea în drepturi a tuturor 
statelor indiferent de mărime, nivel 
de dezvoltare şi sistem politic, eco
nomic şi social;

— dreptul fiecărui stat de a-şi a- 
log'e şi dezvolta liber sistemul său 
politic, social-economic şi cultural;

— abţinerea de la ameninţarea cu 
forţa sau folosirea forţei violînd 
Carta Naţiunilor Unite, respectarea 
integrităţii teritoriale şi inviolabili
tatea frontierelor:

— neintervenţia directă sau indi
rectă sub nici un motiv în aface
rile interne ale oricărui alt stat;

— îndatorirea statelor de a solu
ţiona diferendele lor internaţionale 
prin mijloace paşnice;

— cooperarea în diverse domenii 
ale relaţiilor internaţionale în 
scopul promovării păcii şi securită
ţii internaţionale şi a progresului 
economic şi social.

II

Cei doi preşedinţi au exprimat 
hotărîrea lor de a dezvolta' relaţiile 
dintre cele două state în spiritul 
stimei, respectului şi avantajului re
ciproc. Ei au .fost de acord să ia 
măsuri corespunzătoare pentru a 
încuraja expansiune^ comerţului ca 
şi cooperarea industrială, ştiinţifică 
şi tehnică, îndeosebi forme de co
laborare cum sínt întreprinderile 
mixte, precum şi cercetări comune 
între întreprinderile , şi instituţiile 
celor două ţări. Ei a u ' fost de a- 
córd să ia, de asemenea, măsuri 
corespunzătoare pentru a dezvolta 
relaţiile prieteneşti între cele două 
popoare, prin crearea condiţiilor 
pentru o mai bună cunoaştere reci
procă a valorilor lor spirituale şi
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materiale, prin extinderea şi apro
fundarea contactelor şi a schimbu
rilor în domeniile ştiinţei, tehnolo
giei, culturii, artei, învăţămintului, 
informaţiilor, turismului şi altele, 
prin legături între instituţii, organi
zaţii şi asociaţii, ca şi prin con
tacte între cetăţenii celdr două 
ţări. Ei vor contribui Ia soluţiona
rea problemelor umanitare pe baza 
încrederii reciproce şi a bunăvoin
ţei.

III

Cei doi preşedinţi şi-au exprimat 
hotărîrea de a acţiona' pentru întă
rirea rolului Organizaţiei Naţiunilor 
Unite în menţinerea' şi consolidarea 
păcii internaţionale, în dezvoltarea 
cooperării dintre toate naţiunile şi 
în promovarea normelor dreptului 
international în relaţiile dintre 
state.

Ei au subliniat importanta reali- 
:zării de măsuri efective de dezar
mare care să ducă la întărirea păcii 
jsi securităţii internaţionale, 
j Ei au fost de acord ■ să sprijine 
în continuare realizarea securităţii şi 
cooperării în Europa, subliniind că 
conferinţa cu privire la securitate 
si cooperare europeană şi negocie
rile asupra reducerii reciproce a 
forţelor armate şi armamentelor şi 
măsurilor corespunzătoare în Euro
pa centrală trebuie să contribuie la 
aceste scopuri. Ei sínt de acord că 
procesul de edificare a securităţii 
europene va duce la relaţii mai 
strînse între participanţi şi va adu
ce o contribuţie pozitivă Ia pacea 
în lume. Ei au fost, de asemenea, 
de acord că dezvoltarea unor re
laţii de bună vecinătate între ţările 
clin Balcani va contribui la coope
rare şi securitate şi destindere în 
Europa.

Subliniind că relaţiile internatio
nale, sţnt într-o perioadă de intense

schimbări, cei doi preşedinţi au sa
lutat progresul continuu către redu
cerea tensiunilor şi către o perioadă 
de negociere şi nu de confruntare. 
Ei au salutat noile posibilităţi de 
participare sporită a tuturor statelor 
interesate la soluţionarea pe calea 
negocierilor a problemelor litigioase 
pentru îmbunătăţirea în continuare 
a relaţiilor internaţionale.

Ei şi-au exprimat satisfacţia pentru 
acordul referitor la restabilirea păcii 
în Vietnam şi speranţa că acesta va 
fi îndeplinit pentru a contribui la 
pace şi stabilitate în Indochina.

Ei şi-au exprimat îngrijorarea fa
tă de recenta reâzbucnire a conflic
tului din Orientul Mijlociu şi au sub
liniat importanta pe care o acordă 
actualelor eforturi , pentru a se a- 
junge la o pace dreaptă şi durabilă. 
Ei s-au pronunţat pentru soluţiona
rea conflictului prin mijloace paşni
ce, în spiritul şi pe baza rezoluţiei 
Consiliului de Securitate din 22 no
iembrie 1967. Ei au subliniat necesi
tatea de a se trece fără întîrziere Ia 
începerea negocierilor prevăzute în 
rezoluţia Consiliului de Securitate 
din 22 octombrie 1973 şi la convoca
rea conferinţei de pace.

IV
Cei doi preşedinţi şi-au exprimat 

convingerea că dezvoltarea continuă 
a relaţiilor prieteneşti dintre Repu
blica Socialistă România si Statele 
Unite ale Americii bazate pe egalita
te, respect reciproc şi luarea în 
considerare a intereselor lor res
pective serveşte cauza păcii şi coo
perării internaţionale.

Subliniind valoarea contactelor 
personale, ei au reafirmat angaja
mentul Ior de a adînci şi extinde re
laţiile dintre cele două ţări prin con
sultări la diverse niveluri, ca şi prin 
căile diplomatice normale.

Washington, 5 decembrie 1973

RICHARD N IX O N  

preşedintele Statelor Unite ale Americii

Fotbal, d ivizia € Chimia Victoria -

„campioană de toamnă“
Turul campionatului diviziei C de 

fotbal a luat sfârşit, prilej de ana
liză, de satisfacţie sau insatisfacţie, 
de odihnă şi de... planuri pentru 
viitor. Chimia Oraşul Victoria ter
mină pe primul loc, cu un punct a- 
vans fată de a doua clasată, după 
15 etape în care n-a pierdut decit 
trei partide. Conturile rămîn însă 
deschise, pentru că în primăvară 
cu siguranţă echipa chimiştilor va 
trebui să tină piept asaltului altor 
cîteva pretendente la cîştigarea se
riei (C.S.U. Braşov, Chimistul Rm. 
Vîlcea, I.C.I.M. Braşov şi, poate,' 
Textila Cisnădie).

Cele cinci formaţii din judeţul 
nostru s-au dovedit în acest sezon 
incapabile de a realiza nişte per
formante notabile. O caracteristică 
a evoluţiei lor de-a lungul etapelor 
turului a fost inconstanţa, care, în 
ultimă analiză, este rodul pregătirii 
precare a jucătorilor. De foarte pu
ţine ori am putut menţiona com
portarea bună în meciurile de acasă 
sau din deplasare. Ga urmare, nu
mărul spectatorilor la partidele de 
divizia C a fost în continuă scă
dere.

O altă carenţă, cu repercusiuni în 
obţinerea rezultatelor favorabile o 
constituie ineficacitatea atacanţilor 
coroborată cu penetrabilitatea apă
rătorilor. Urmărind golaverajul ce
lor cinci echipe sibiene avem ima
ginea fidelă a neputinţei. Textila 
Cisnădie: 19—13 (singura cu gola
veraj pozitiv); I.P.A. Sibiu: 13—20; 
Metalul Copşa Mică: 14—18; Vitro- 
metan Mediaş: 16—20; Carpaţi Mîr- 
şa 19—29. De fapt I.P.A.S. are una 
dintre cele mai mici medii din se
rie tn privinţa eficacităţii (0,86 go
luri înscrise pe meci), iar Carpaţi 
Mîrşa are cea mai mare medie pri
vind primirea golurilor (1,93 pe 
meci).

I.ipsa lor de valoare este atit de 
evidentă încit avantajul terenului 
propriu, pentru noi n-a mai consti
tuit un atu. Ca dovadă, Vitrometanul 
face doar 1—1 cu Chimistul Rm. 
Vîlcea • şi pierde cu 2—0 in fata 
echipei C.S.U. Braşov; I.P.A.S.: 1—1 
cu I.C.I.M. Braşov. 0—0 cu Textila 
Sebeş; Carpaţi Mîrşa: 2—3 cu Chi
mistul Rm. Vîlcea; Textila Cisnădie: 
1—1 cu Precizia Săcele etc.

Judeţul nostru are o tradiţie în 
fotbal. în momentul de fată, fotba
lul de performantă este reprezentat 
de cele două divizionare B şi de 
cele cinci divizionare C. Dar aces
tea din urmă numai performante nu 
realizează. în această situaţie, ne în
trebăm, cum de la Oraşul Victoria 
se pot obţine succese în fotbal, cum 
de Unirea Dej (seria a IX-a) are 
un golaveraj de 41—13 şi a acu
mulat 22 de puncte, cum de Mine
rul Baia Sprie (seria a X-a) are 23 
de puncte etc. Au aceste echipe 
fotbalişti de excepţie? Ne îndoim. 
Mai degrabă credem că este vorba 
de elementul pregătire, dublat de 
seriozitate şi interes.

Sperăm că după necesara perioadă 
de odihnă şi refacere, echipele noas
tre de divizia C vor purcede la 
treabă, pentru ca în partea a doua 
a campionatului să urce spre „cul
mile* clasamentului, dînd prilej de 
satisfacţie suporterilor.

Dorim ca bilanţul final să fie fa
vorabil pentru a reveni cu cuvinte 
mai calde la adresa celor care repre
zintă fotbalul sâbian dincolo de limi
tele judeţului.

Iată clasamentul seriei a Xll-a la 
sfîrşitul turului actualului campio
nat:
1. Chimia Victoria 15 7 53 16-10 19
2. C.S.U, Braşov • 159.06 23-15 18
3. Chimistul Rm. V. 157 44 17-23 18
4. I.C.I.M. Braşov 1573 5 22-10 17

5. C.F.R. Sighişoara
6. Textila Cisnădie
7. C.I.L. Blaj
8. Textila Sebeş
9. Precizia Săcele

10. Î.P.A. Sibiu
11. Metalul C. Mică
12. Vitrometan Med.
13. Lotrul Brezoi
14. Torpedo Zărneşti
15. Carpaţi Mîrşa
16. Oltul Rm. Vîlcea

1581 6 23-16 17 
15726 19-18 16 
1571 7 23-20 15 
1571 7 20-1915 
15636 11-16 15 
15 5 55 13-20 15 
15 62 7 14-18 14 
15 627 16-20 14 
15708 14-1914 
15 53 7 12-10 13 
15 43 8 19-29 11 
15 4 11012-21 9

D. IONAŞCU

VOLEI, dîv- A (fein.)

C.S.M. Sibiu — 
„U“ Cluj 3-1

Ieri seară echipa sibiană C.S.M.' 
a dispus de Universitatea Cluj cu 
3—1, într-un meci contînd pentru 
etapa- a noua a t campionatului di
viziei A de volei feminin.

Partida a fost de un slab nivel 
tehnic. Gazdele, prea sigure de vic
torie, nu au abordat jocul cu destul 
aplomb. Totuşi voleibalistele antre
nate de prof. Florin Braicu au în
vins cu destulă uşurinţă, în 96 de 
minute. Pe seturi: 15-12, 6-15, 15-7, 
16-14.
■ S-au remarcat: Pripiş, Schunn şi 

Vâslii de Ia C.S.M. Sibiu, Cleteştean 
şi Doina Meseşan, de la „U" Cluj.

Foarte bun arbitrajul cuplului 
bucureştean D. Rădulescu — V. 
Voicu.

N. r. D.
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